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ARVAMUS
LOGO OTSIMINE ON
STAGNATSIOONI
SÜMPTOM
Anvar Samost: "Eesti võiks
olla rahvusvaheliselt tuntud
kui riik, mis ei tegele jama ja
asendustegevustega." LK 2

UUDISED
ESTONIA KAEVANDUS
EHITAS SETTEBASSEINI
MAA ALLA
Eesti Energia rajatud Eesti
esimene maa-alune sette-
bassein vähendab nii kae-
vandamise keskkonnamõju-
sid kui ettevõtte tootmisku-
lusid. LK 3

KULTUUR

KOHTLA-JÄRVE
TANTSUTRUPID PANID
ŽÜRII ÕHKU AHMIMA
Jaanuaris see algas − kooli-
noorte tantsuhullus, nimeks
"Koolitantsu" festival. Algas
maakondlike tantsupäeva-
dega, kus žürii noppis välja
paremad tantsud seitsmes
žanris. Mida arvas žürii Koht-
la-Järvel nähtud tantsudest?
Žürii ahmis vaimustusest
õhku. LK 5

SPORT
VANE VÄHK VÕITIS SEL
TALVEL JUBA TEISE KULLA
Alutaguse
suusaklubi
noormees
Vane Vähk
tuli püha-
päeval juba
teist korda
sel hooajal
Eesti kuni 16aastaste meist-
riks, võites Pärnumaal 10
km klassikastiilis ühisstardist
sõidu vaid 0,3sekundilise
eduga. LK 6

KESKERAKOND: Linnapea Solovjov ei toeta Olga Ivanovat uue piirkonnajuhina

Savisaar hoidus Kohtla-Järve
juhtide õigustamisest

Pärast laupäeval Koht-?

la-Järve kultuurikesku-
ses toimunud Keskera-
konna volikogu väljasõi-
duistungit leidis sealsa-
mas aset värvikas koh-
tumine Edgar Savisaa-
rega, kes pani oma ka-
he noore soosiku va-
hel istudes paika ko-
halikke võimumehi.

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Tüüpilised kogu kohtumisele
Edgar Savisaarega kunagi
ViktorKingissepa nime kand-
nud kultuurimajas olid juba
esimene küsimus ja vastus.

Noored protežeed
Nimelt tahtis eakas Valen-

tina Koropkina teada, miks
ValeriKorb pole vastanud te-
ma pärimisele kellegi noor-
mehe surma kohta Ida-Viru
keskhaiglas − saati selgus kü-
sijale hiljem, et Korb on ni-
metatud haigla juhatuse esi-
mees. "Oleksite pidanud Olga
ja Martini poole pöörduma,"
ütles selle peale Savisaar.

Savisaar istus lavale toodud
laua taga kahe noore riigiko-
gulase Olga Ivanova jaMartin
Repinski vahel, kes on viimas-
tel nädalatel just Kohtla-Jär-
vel suurt aktiivsust üles näi-
danud − näiteks kütteta jää-
nud majade puhul.

Muu seas taheti teada, miks
Keskerakond ikka opositsioo-
nis vireleb, mille peale Savi-
saar märkis, et näiteks sot-
siaaldemokraadidonküll koa-
litsioonis, aga ei suuda ikka
oma tahtmist saavutada.
"Tšutšmekid tulevad!"

Koosoleku lõpupoole küsi-
ti taas varem leitmotiiviksku-
junenud küsimust: "Kelle hu-
vides tegutseb ikkagi Koht-
la-Järve linnavalitsus?" "Ma
tahaksin seda samuti teada,"
vastas Savisaar. Saalist kii-
deti kaasa: keegi kohalikest
tsentristidest ei tundvat hu-
vi Kohtla-Järve probleemide
lahendamise vastu − vaid Re-
pinski ja Ivanova on huvi il-
mutanud.

Võeti arutusele ka globaal-
semaid probleeme. "Olen siin
aastaid elanud, mul pole mit-
tekodanikuna mingeid õigu-
si, aga tulevad mingid tšutš-
mekid ja nemad saavad kohe
kõik," teatas üks vanem mees.
Ivanova ütles, et kui keegi võ-

tab protestiks Vene passi, ei
ole sellest mingit kasu − ega
Vene kodanikel Eestis pole
lihtsam.

Repinski jälle arvas, et nn
halli passi omanike hulk on
vaid valitsevale klikile kasu-
lik, sest kui need hallipassi-
mehed saavadkodakondsuse,
on nad ju tsentristide valijad,
kes siis võimule saavad tulla.
Ivanova lisas, et Yana Toom
valmistab koos Läti kolleegi-
dega Euroopa Parlamendis
(EP) ette petitsiooni, et mitte-
kodanikud saaksid valida näi-
teks EPd.
Intervjuu Savisaarega

Pärast pidulikku kohtu-
mist aset leidnud lühiinterv-
juus Põhjarannikule Savisaar
pisendas koosolekul kõlanud
kriitikat: "Mina ei noomi ega
kiida kedagi, teie ise Ida-Vi-
rumaal otsustate. Kõik sõl-
tub sellest, kuidas te järgmis-
tel valimistel hääletate, eks te
selle järgi...Kohalikud valimi-
sed ei ole jumuidekauges tu-
levikus."

Savisaar lükkas tagasi väi-
te, et Keskerakonna volikogu
koosoleku peamine teema oli
koostöölepe Putini võimupar-
tei Ühtse Venemaaga.

"Põhiteema oli ikkagi see,
missugune on olukord majan-
duses. Mina püüdsin põhjen-
dada, et peamine pole, kas
Parts läheb Euroopasse. Põ-
hiküsimus on töökohad ja

palk töö eest. Mis puutub le-
pingusse Ühtse Venemaaga −
teate, taheti kuulata ka pro-
fessor Müllersoni, kes on sel
alal väga tugev spetsialist, ja
ma arvan, et rahvale oli te-
ma arvamus tähtis," ütles Sa-
visaar.

Erakonna juht seletas, et
oluline on partei olemasolu,
kes suudab jätkata dialoo-
gi Venemaaga. "Kujutage et-
te olukorda, kus igaüks istub
oma nurgas ja ajab seal oma
joru. Tähtis on dialoog, mit-
te monoloog. Ja Jaanus Kari-
laid, kes meil sel teemal esi-
nes, püstitas küsimuse, et seda
dialoogi on vaja kasutada Ees-
ti huvides. Meil on selleks roh-
kem võimalusi kui praegustel
valitsusparteidel."

"Me pole Narva"
Pärast kohtumist leidis

Kohtla-Järve linnapea Jevge-
ni Solovjov, et Savisaar pol-
nudkohalike keskerakondlas-
te suhtes kriitiline. "Oli küsi-
mus, kuidas tegutsevad Kesk-
erakonna saadikud linnavoli-
kogus, ja Savisaar ütles, et te-
ma ka tahaks teada, millega
nad tegelevad. Oligikõik. Kas
see on kriitiline või pole?" üt-
les Solovjov.

Põhjaranniku märkuse pea-
le, et Savisaar kiitis kogu aeg
Ivanovat jaRepinskit, kellega
istus nn presiidiumilaua taga,
ja nimetas ennast nende mo-
deraatoriks ning räägitakse,

et ta tahab Ivanovat kohali-
kuks piirkonnajuhiks panna,
märkis Solovjov, et seda ot-
sustab siiski kohalik organi-
satsioon.

"Meie piirkonna üldkoos-
olek toimub märtsi lõpus ja
seal selgub, keda valitakse −
Olga Ivanovat me ei taha ja
vaevalt ta üldse hakkab siin
kandideerima, kui teda siin
keegi isegi ei esita. Savisaar
ei saa kuidagi mõjutada jaka-
ristada organisatsiooni tervi-
kuna selle eest, keda nad va-
lisid partei üldkogul. Jääme
seisukohale, et kui oleme toe-
tanud Simsonit, aga Savisaar
jäi edasi esimeheks, ei tähen-
da see, et peame nüüd ennast
taandama. Savisaar pole mei-
le mitte midagi pakkunud," üt-
les Solovjov, lisades, etKoht-
la-Järve pole Narva.

Edgar Savisaar nimetas end humoorikalt koosoleku moderaatoriks ja ta polnud kitsi kiitusega
end ümbritsevate noorte riigikogulaste Olga Ivanova ja Martin Repinski aadressil, kes mõlemadkorduvalt omaKohtla-Järve päritolurõhutasid. MATTIKÄMÄRÄ

JEVGENI SOLOVJOV
Savisaar pole meile midagi
pakkunud.

Repinski tahab
saada Ida-Viru
piirkonna
juhiks
Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Kolmapäeva õhtul toimuval
Keskerakonna Ida-Viru piir-
konna konverentsil üritab rii-
gikogu liige Martin Repinski
tõrjuda piirkonna esimeheko-
halt senist esimeest, Sillamäe
abilinnapead Eevi Paasmäed.

1994. aastast alates Kesk-
erakonda kuuluv Paasmäe,
kes toetas Keskerakonna esi-
mehe valimistel Kadri Sim-
sonit, kinnitas eile, et kandi-
deerib taas piirkonna esime-
he kohale. "Mind esitas Silla-
mäe osakond. Rohkem prae-
gusel hetkel kandidaate amet-
likult esitatud pole, kuid neid
võib veel tulla," sõnas ta eile
pärastlõunal.

Riigikogu liige Martin Re-
pinski kinnitas eile Põhjaran-
nikule, et kandideerib Silla-
mäe kultuurikeskuses toimu-
val konverentsil samuti esime-
heks. "Ma arvan, et peale minu
ja Eevi Paasmäe rohkem kan-
didaate ei tule," sõnas ta.

Kuigi Repinski on tunnis-
tanud, et riigikogu töö kõrvalt
jääb tal väga vähe aega oma
Konju farmi majandamiseks,
ei pelga ta nüüd võtta endale
veel üht lisakohustust. "Mul ei
jää muud võimalust kui kan-
dideerida. Nii paljud Ida-Vi-
ru piirkonna liikmed on mul-
le kinnitanud, et Ida-Virupiir-
kond peab hakkama palju ak-
tiivsemalt tegutsema. Mõned
on isegi tunnistanud, et kui
selles osas midagi ei muutu,
siis ei näe nad mõtet Keskera-
konda jääda," sõnas ta, hinna-
tes oma võiduvõimalusi hea-
deks.

Repinski tuletas meelde, et
erakonna esimehe valimistel
leidis PaasmäeKadri Simsonit
toetades, et erakonna juhtimi-
ses on vaja anda rohkem või-
malusi noortele. "Nüüd võiks
see tema soovitud muutus toi-
muda piirkondlikul tasandil,"
märkis Repinski, kes ise on
tuntud Savisaare toetajana.

Samas ei tunnistanud Re-
pinski, et katse Paasmäed
piirkonnajuhi kohalt tõrjuda
on kättemaks talle Savisaare
toetamise eest. "Kes soovib,
võib selles näha kättemak-
su. Minu eesmärk on aktivi-
seerida erakonna tööd Ida-Vi-
rumaal," ütles ta, lisades, et
Ida-Viru piirkonna valimistu-
lemused pole olnud sugugi sa-
ma head kui Narvas jaKoht-
la-Järvel.

Repinski sõnul plaanivad
kolmapäeval Sillamäele teda
toetama tullaka erakonna esi-
mees Edgar Savisaar ja eel-
misel neljapäeval Narva piir-
konna juhiks valitud europar-
lamendi liige Yana Toom.
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Arvamus
Jutud ei too lahendusi
See oli aastal 2014, kui põlevkivikeemiaette-
võtted tõstatasid protestikampaania keskkon-
natasude pideva tõusu vastu ning hoiatasid,
et riik ei hooli sellest, et järsud maksutõusud
ohustavad töökohti. Toonane reformierakond-
lasest keskkonnaminister Keit Pentus-Rosi-
mannus süüdistas tööstureid vassimises ning
soovis suurendada oma kasumit. Minister väi-
tis toona, et keskkonnatasude tõus toob pigem
töökohti juurde.

Seejärel nägime, kuidas nafta hinnad maail-
maturul hakkasid kolinal kukkuma, mis lõi vä-
ga valusalt meie põlevkivitööstust, ning ette-
võtted asusid teatama suurkoondamistest. Kar-
ta on, et halbu uudiseid tuleb veel.

Aga mida me näeme valitsuse poolt prae-
gu? Tõepoolest, kõiksugu ministrid on Ida-Vi-
rumaal peaaegu igapäevased külalised. Nad
räägivad küll sellest, et töötukassa on koon-
damisteks valmis ,ja sellestki, et Ida-Virumaa
võiks praegu talle osaks langenud suurt tähele-
panu ära kasutada. Ent kahjuks pole ükski mi-
nister ega valitsus välja pakkunud konkreet-
seid samme meie tööstuse toetamiseks. Kõi-
ge käegakatsutavam meede oleks kiire mak-
susoodustuste kehtestamine piirkonna ettevõ-
tetele. Jah, võib küsida, kuidas see oleks koos-
kõlas võrdse kohtlemise printsiibiga, liberaa-
lse majanduspoliitikaga jne. Aga siin ongi va-
litsusel aeg näidata oma võimekust võtta vas-
tu otsuseid. Võib kuude kaupa korraldada kõik-
sugu foorumeid ja seminare ja ajada seal iga-
sugu vahtu keerulise olukorra üle maakonnas.
Ent need jutud ei too lahendusi, mida Ida-Viru-
maa praegu ootab.

ÜKS KÜSIMUS
MIKS KESKERAKOND LOOBUS ÜHTSE VENEMAA
KOOSTÖÖLEPINGU ÜLE HÄÄLETAMISEST?

Enne laupäeval toimunudKeskerakonna volikogu Kohtla-
Järvel oli oodata, et erakond hääletab ka Venemaa võimu-
parteiga Ühtne Venemaa sõlmitud koostöölepingu tühis-
tamise üle, ent seda küsimust hääletusele ei pandud.

Keskerakonna peasekretär Priit Toobal

Arutelu algataja Jaanus Karilaid selle
küsimuse hääletusele panekut ega koostöö-
protokolli tühistamist ei soovinud.

Kuna erakonna volikogu töökord ei näe
ette istungil päevakorra täiendamist ning
punktide juurde lisamist, käitus volikogu
aseesimees Siret Kotka vastavalt põhikirjale, kui pani
volikogu juhatuse pakutud päevakorra hääletusele. Ju-
hul kui sooviti koostööprotokolli hääletusele panemist,
oleks pidanud selle ettepaneku tegema vastavalt alus-
dokumentides sätestatule, kas siis komisjoni istungil või
volikogu juhatusekoosolekul. (BNS)

Logo otsimine on
stagnatsiooni
sümptom

Anvar Samost AJAKIRJANIK

Käimas on "Eesti brän-
di uuendamine". Mil-
leks? Ettevõtluse
arendamise sihtasu-

tuse (EAS) juures tegutsev
töörühm vastab oma kodule-
heküljel nii: "Meie väiksuse
tõttu on väga tõenäoline, et
inimesed väljaspool Eestit ei
tea meist ja meie riigist suurt
midagi. Meie tahame, et nad
teaksid. Ja me tahame mõju-
tada viisi, kuidas nad meist
mõtlevad."

Selle külje päisest vaatab
muide vastu foto Lasnamäest
(!) ning sealt ei ole võimalik
leida ühegi brändi uuendami-
se meeskonna liikme nime.
Sarkastilisem inimene võiks
arvata, et tegemist on tulevik-
ku vaatava ettevaatusabinõu-
ga, sest seegi projekt ei kesta
igavesti ja tubast tööd tahak-
sid tublid turundusinimesed
ka edaspidi saada.

Eelmine tegevus Eesti
brändiga läks maksma
üle 800 000 euro. See-
kord on avalikult tea-

da brändiuuenduse esimese
etapi maksumus: 200 000 eu-
rot. Ei ole nagu väga suur ra-
ha, aga Eesti brändi osaks
võiks olla põhimõte, et oleme
põhjamaiselt ratsionaalsed.

Vähemalt üks brändiuuen-
daja on ajakirjanduse va-
hendusel siiski tuvastatav −
Paul Kristjan Lilje. Sel näda-
lal usutles teda Raadio KU-
KU saade "Buum", ajendiks
terav kriitika uuenduse osa-
na toimuva Eesti märgi otsi-
mise suhtes.

Disainer Tajo Oja võttis
hüüda, et kuningas on alas-
ti: "Milline on USA logo?
Aga Saksamaa logo? Kui sa
mõtlesid nüüd automaatselt
kummagi riigi lipu peale, siis
näed, kuhu ma sihin. /…/ Me
oleme suuremad ja ägeda-
mad, huvitavamad, mitmeke-
sisemad kui tanklakett või jo-
gurtitops."

Aga mida ütles selle pea-
le raadiosaates Lilje? Et Ees-
ti brändi edukuse mõõdupuu
on koht riigibrändide edeta-
belis. Ja nagu sotsiaalmeedias
teravmeelselt ära märgiti −
keegi stuudios isegi ei naer-
nud selle jutu peale.

Eelnevalt oli Lilje ise too-
nud tugeva brändiga riiki-
de näidetena Šveitsi, Jaapa-
ni ja Kanada. Kas tõesti te-
gutses Šveitsis aastaid tagasi
usin töörühm, kes pärast suu-
re hulga maksumaksja raha
kulutamist jõudis järeldusele,
et Šveitsi brändi sõnum peab
keskenduma kelladele, šoko-
laadile jaalpiaasadele? Või on
Jaapani maine kõrgtehnoloo-
gia, täpsuse jaainulaadsekul-
tuuri näol loodud "turundus-
proffide töötubade"ning "üld-
rahvaliku ideekorje" abil?

Ühe rahva jariigi märgiks
on tema väljapaistvad inime-

sed, kultuur ja saavutused.
Kui tegemist on väikese rah-
vaga, siis parimal juhul saa-
vutavad rahvusvahelise tun-
tuse vaid üksikud isikud ja
asjad ning tihtipeale pole see
tuntus ülemaailmne, vaidpiir-
kondlik. Halval juhulkujuneb
riigi märgiks midagi negatiiv-
set: mõelge Nõukogude Liidu
peale, kes kulutas positiivse
kuvandi loomiselemiljardeid,
kuid oli tuntud vaese, suletud
ja tagurliku kurjuse impee-
riumina.

Eesti märgid maailmas
on meie ajalugu, geo-
graafiline asend ja
tuntud inimesed, eel-

kõige loomeisikud, nagu Arvo
Pärt. Piirkondlikult lisandu-
vad Tallinna vanalinn, laulu-
peod, sinimustvalge jamõned
tipp-poliitikud. Lennart Meri
oli kindlasti Eesti märk Soo-
mes ja Baltimaades, Toomas
Hendrik Ilves on Eesti brändi
kindel osaLätis. (Võrdluseks:
Soome brändi oluline osa Ees-
tis on Tarja Halonen, mida
iganes soomlased sellest ei ar-
vaks.)

Eesti brändi olulised piir-
kondlikud komponendid on ka
Eesti kiire areng okupatsioo-
nist vabanemise järel, uuen-

dusmeelsus, avatus murran-
gulistele tehnoloogilistele la-
hendustele. Et me praegu ju-
ba mitu aastat paigal tammu-
me japeenhäälestusega tege-
leme, pole suutnud Eesti ku-
vandile veel suuremat jälge
jätta.

Kõike nimetatutarves-
tades peaks brändi
uuendamise töörüh-
ma laiali saatma ning

need 200 000 jarohkem eurot
kiiresti kasutama selleks, et
digiallkirja saaks lõpuks ome-
ti tõrgeteta anda iga operat-
sioonisüsteemi ja brauseriga
ning mobiil-ID-d kasutada
Eesti operaatori telefoni-
numbrit omamata. Pole mõtet
turundadaEestit e-riigina,kui
nii lihtsaid asju pole aastaid
korda saadud.

Poliitikud, kellele Eesti
kuvand korda läheb, võiksid
mõelda, kui palju määravam
mingist logost on järgmiseks
viieks aastaks valitava pre-
sidendi isik. Kas tahame siin
minna Läti või − veel hullem− Tšehhi teed? Või on siiski
võimalikpanna ametisse kee-
gi, kelle sõnal oleks rahvusva-
heliselt kaalu ning kelle isik
tugevdaks Eesti brändi, aga
mitte vastupidi?

Eesti võiks olla rahvusvaheliselt tuntud kui riik, mis ei tegele jama
ja asendustegevustega.

brand.estonia.eu

PÄEVA LAUSE
"Räägime ikka poliiti-
kast, ärme räägi üksi-
kutest inimestest."

Haridus- ja teadusminister
Jürgen Ligi riigikogus arupä-
rimisele vastates.
(Riigikogu istung,
15. veebruar)

LEHED EILE
POSTIMEES kirjutab, et

20. sajandi alguses põrkusid
Balkanil kõikide toonaste Eu-
roopa suurriikide huvid selli-
sel määral, et rääkima haka-
tiBalkani "püssirohutünnist".
Selle lõhkemine 1914.aastal
päädis maailmasõjaga. Häi-
rival kombel meenutab 21.
sajandi Lähis-Ida järjekord-
set "püssirohutünni", kus põr-
kuvad lääne, Venemaa, araa-
biariikide, Iisraeli, Iraani ja
Türgi huvid.

Venemaa peaminister
Dmitri Medvedev teatas
möödunud nädalal Saksa
väljaandele Handelsblatt, et
maismaaoperatsioon Süürias
võib kaasa tuua uue maail-
masõja ning et "ameerikla-
sed ja araablased peavad
hästi järele mõtlema, kas
nad ikka tahavad seda". See,
kas Venemaa on valmis As-
sadi režiimi kaitsel tõepoo-
lest minema konfliktile sau-
dide ja türklastega, keda
toetavad Ameerika Ühend-
riigid, on ebaselge, kuid sel-
ge on see, et möödunud nä-
dalal Münchenis lääneriiki-
de ja Venemaa esindajate
sõlmitud Süüria vaherahu-
kokkulepe kukub läbi. Oba-
ma administratsiooni palju
kriitikat pälvinud välispolii-
tika on sellega saanud jär-
jekordse tagasilöögi osali-
seks ning Süüria jääb endi-
selt meie ajastu "püssirohu-
tünniks", mis maailmarahu
ähvardab.

ÕHTULEHT nendib, et
kui Urmas Reinsalu tegi et-
tepaneku viia lähiaastatel
Ida-Virumaale tuhat töökoh-
ta, siis ei teinudta seda mitte
justiitsministrina, vaid vali-
miskünnisega maadleva IR-
Li esindajana. Ajal, mil riigis
on vähemalt loosungi tase-
mel päevakorras bürokraa-
tia vähendamine, on tuhande
ametniku Ida-Virusse saat-
minekummaline idee.

Selline kolimine oleks ka
igasuguse tööjõu liikumi-
se loogika vastane. Kui üle
Eesti toovad kõik tööotsija-
te teed Tallinna või viivad
Soome, siis ei aita protses-
se väärata ka tuhande amet-
niku paigutamine tühjeneva-
tesse linnadesse.

Alles kõrbes sama era-
konna plaan viia sisekaitse-
akadeemia üle otse Vene pii-
ri äärde. Kui kõige selle ta-
ga polnud soov ajada sood-
sat kinnisvaraäri, siis peami-
ne takistus oli küüditamiska-
vast heidutatud õppejõudu-
de mäss.

Kui Reinsalu tahaks aja-
ga kaasas käia, ei räägiks ta
ametnike ümberasustami-
sest, vaid näiteks kaugtöö
võimalustest, mille jaoks po-
le vaja kontoreid ei Tallinnas
ega Narvas.
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Uudised
EESTI
EESTI ENERGIA
KREDIIDIREITING VÕIB
LANGEDA
Reitinguagentuur Moody's
võib poole aasta jooksul
langetada Eesti Energia
krediidireitingut seniselt
Baa2 tasemelt madala-
maks, teatas agentuur riik-
likku energiafirmat vaatluse
alla võttes.

Praegune reitingute üle-
vaatamine peegeldab
energia ja toorme hindade
langust ning Moody'se oo-
tust, et Eesti Energia kre-
diidimõõdikud lähimaka-
he-kolme aasta jooksul
nõrgenevad nüüdse tase-
mega võrreldes oluliselt,
kui märgatavaid leeven-
dusmeetmeid kasutusele
ei võeta, teatas Moody's.

Keskmine elektri hind
möödunud aastal Nord
Pooli elektribörsi Eesti piir-
konnas oli 31,1 eurot me-
gavatt-tunni kohta, lange-
des aastaga 17 protsenti.
Seejuures detsembri kesk-
mine hind oli rekordmada-
lal 26,2 eurot megavatt-
tunni kohta.

Arvestades Eesti energia-
turu tihedat seotust Skan-
dinaavia energiaturuga Est-
linki kaabelühenduste kau-
du, mõjutavad Skandi-
naavia hüdroenergia toot-
misega kaasnevad mada-
lad energia hinnad Eesti
Energia süsinikurohke
energiatootmise konku-
rentsivõimet. Lisaks suure-
neb Skandinaavia energia
hulk Baltikumi turul Rootsi
ja Leedu vahelise kaabelü-
henduse Nordbalt avamise
tõttu käesoleval aastal.

Samal ajal on nafta hind
maailmaturul langenud
käesoleva aasta jooksul 35
protsenti 31 dollarini barreli
eest. Raske kütteõli hind,
millega on seotud Eesti
Energia toodetud põlevkivi-
õli, on langenud 41 prot-
senti 132 euroni tonni eest.
Raske kütteõli hinna langus
esitab väljakutse Eesti
Energia põlevkiviõli seg-
mendile, kuna selle margi-
naalid tõmbuvad kokku.

DEKLARATSIOONIDE
ESITAMINE TEKITAB
MAKSUAMETIL
JÕUDLUSPROBLEEME
Maksu-ja tolliameti (MTA)
e-keskkonnas on tuludek-
laratsioonide esitamisel
tekkinud jõudlusproblee-
mid, mistõttu veebileht on
aeglane ja deklaratsiooni
esitamine võtab senisest
rohkem aega.

"Tõesti, probleemid pole
veel lahenenud ja suure
koormuse tõttu on tekki-
nud meie e-keskkonnas
jõudlusprobleemid. Tegele-
me aktiivselt probleemiga,
palume varuda kannatust
ja deklaratsioon hiljem esi-
tada," ütles MTA pressi-
esindaja Mailin Aasmäe.

Aasmäe sõnul oli eile
hommikuks MTA-le laeku-
nud ligi 70 000 tuludekla-
ratsiooni. (BNS)

MAJANDUS: Uuendus säästab nii keskkonda kui ettevõtte kulutusi

Estonia kaevandus ehitas
settebasseini maa alla

Eesti Energia ra-?

jatud Eesti esimene
maa-alune settebas-
sein vähendab nii kae-
vandamise keskkon-
namõjusid kui ettevõt-
te tootmiskulusid.

Külli Kriis
kylli@pohjaranik.ee

Settebasseine on kaevandu-
sel vaja selleks, et kaevandu-
se kuivana hoidmiseks välja-
pumbatava vee ilma liigse
heljumita loodusesse saaks
juhtida.

Estonia kaevandusest
pumbatakse aastas välja 60 -

70 miljonit kuupmeetrit kae-
vandusvett, mis seni juhi-
ti loodusesse läbi viie maa-
pealse settebasseini.

Nüüd lisandus senistele
settebasseinidele veel üks −
sedapuhku maa-alune.

"Vee erikasutusloaga luba-
tud väljapumbatava vee üldi-
ne kogus ei suurene," rõhu-
tas Eesti Energia maavara-
de valdkonnakeskkonnajuht
Kalmer Sokman. "Mahutavu-
se poolest oleks neist viiest
settebasseinistpiisanud, aga
kuna kaevandus on liikunud
lõuna suunas ja vanad bassei-
nid asuvad kaevanduse kesk-
osas, muutus vee pumpamine
sinna liiga kulukaks. Lõuna-
osas koguneb nii palju vett,
et oli otstarbekas ehitada sin-
na uus settebassein."

Uuest settebasseinist väl-
japumbatava vee erikasutus-
tasu hakkab laekuma Iisaku
vallale, sest pumpla paikneb
selle omavalitsuse halduster-
ritooriumil.
Setted on loodusele
ohutud

Maapealse settebasseini
rajamiseks on kaks võima-
lust: kui pinnases on piisa-
valt savikaid setteid, mis töö-
tavad vettpidavakihina, kae-
vatakse süvend; kui seesugu-
seid setteid on vähem, ehita-
takse basseiniala ümber vett-
pidavad nõlvad.

"Viru kaevanduses tehti
kunagi ka niiviisi, et maa all
kambriplokis lõhati tervikud,
mille tulemusena vajus maa-
pind ligi kaks meetrit alla-
poole; tekkinud süvendi põh-
jas oli piisavalt vett pidavaid

setteid, nii et vesi püsib seal
tänini," meenutas Sokman.

Veest basseini põhja sa-
destuvad setted on lubjakivi
japõlevkivi peened osised ja
midagi loodusele kahjulikku
neis ei ole.

"Seirame settebasseinepi-
devalt ja midagi ohtlikku po-
le neist kunagi leitud," tuleb
Sokmanile meelde vaid üks
settebasseiniga seotud lühi-
ajaline probleem mõni aas-
ta tagasi, kui Aidukarjäärist
jõudisPurtse jõkkeülearuse
heljumi tõttu savikarva vett.
Tookord oli põhjuseks dre-
naažistreki lae sisselangemi-
ne, mis streki põhja settinud
heljumi laiali paiskas.

Peamiselt sademeveest
(karjäärides kuni 80%, kae-
vandustes ligemale 50%)
koosnev kaevandusvesi pum-
batakse kaevandusest maa-
pealsesse settebasseini, kust
see pärast settimist isevoolu
loodusesse voolab.

Kui kaevandus töötamise
lõpetab, aetakse settebassei-
nid kinni või jäetakse veesil-
madeks − nagu korrastamis-
tingimused kokku lepitakse.
Viru kaevanduses näiteks täi-
deti üks väiksem bassein ahe-
rainega ja ala korrastati, tei-
sel on plaanis täita madalam
ots, mille taha jääks veekogu.
Põld ja mets jäävad alles

Idee settebassein hoopis
maa alla rajada on Kalmer
Sokmani sõnul juba üle küm-
ne aasta vana. Põhjus on liht-
ne: basseini maa peale raja-
des tuleb kaevandajal kõige-
pealt maakasutusõigus saa-
da, selle sihtotstarvetmuuta
ja ala ette valmistada. Maa-
aluse basseini puhul on maa-
kasutusõigust vaja väheses
ulatuses pumpla torude maa
peale toomiseks. Mis tähen-
dab ühtlasi, et settebasseini
kohal jääb mets kasvama või
põld alles.

Ettevalmistusi tuli teha
muidugi ka maa all. Sette-
bassein rajati küll edelatii-
va ammendunud kambri-
plokkidesse, ent selleks, et
vesi sinna ka püsima jääks
ja muu hulgas nende plok-
kide läheduses veel töötavat
ala ei ohustaks, tuli plokki-
de peakäiguäärsetesse kait-
setervikutesse läbindatud
kambrite ette rajada 17 be-
toontõket. "Enne kontrolliti
veel kogu ala üle, et seal po-
leks mingeid võõrkehi, mis
võiksid pumpade tööd takis-
tada," märkis Sokman.

Settebasseini kõrvale ra-
jati pumpla. Kui veetase
basseinis kindlale kõrgusele
jõuab, lülitavadandurid pum-
bad töölening mööda kaevan-
duse kuivendamiseks raja-
tud kraave isevoolselt bas-
seini liikunud ja liigsest hel-
jumist puhtaks settinud vesi
pumbatakse maa peale Jõu-
gakraavi.
Suur maht annab
paindlikkuse

Estonia kaevanduse juht
Erik Väli ütles, et maa-alu-
ne settebassein mahutabkuni
1,1 miljonit kuupmeetrit vett− seda on kaks korda rohkem
kui mahub suurimasse maa-
pealsesse basseini.

"Tänu suurtele mõõtmete-
le pikeneb veest heljumi set-
timise aeg ning maapinnale
jõuab senisest parema kva-
liteediga vesi. Samuti või-
maldab suurem mahtbassei-
nist vee väljapumpamise ae-
gapaindlikumalt valida ja ka
pumpla tööd on võimalik sät-
tida elektri soodsama turu-
hinnaga tundidele," vähen-
dab see võimalus tema sõnul
pumpla käitlemis- jahooldus-
kulusid.

Kamberplokkides, hoide-
tervikute vahel on settebas-
seini töötava osa vee peegel-
pind ligikaudu 2,2 ruutkilo-
meetrit. Vee sügavus sette-
basseinis on kuni kolm meet-
rit.

Varempole Eestis kaevan-
dusvett maa all setitatud.

KALMER SOKMAN

Lõunaosas koguneb nii
palju vett, et oli otstarbe-
kas ehitada sinna uus set-
tebassein.

Maa-alusest settebasseinist pumbatakse kaevandusvesi maa peale, täpsemalt Jõuga kraavi,
juba puhtana. EVELIN KREKKER

Ida-Viru sai turismimessi külastajate lemmikuks
Ida-Virumaa valiti nädalava-
hetusel toimunud Eesti suu-
rimal turismimessil "Tourest
2016" külastajate lemmiks-
tendiks.

Turismimessi külastas li-
gi 25 000 inimest. "Ida-Viru
sai suurima võimaliku tun-
nustuse, sest külastajad va-
lisidEesti maakondade ja et-

tevõtete hulgast "Puhka Ees-
tis" hallis lemmikuks Ida-Vi-
rumaa," rõõmustas Ida-Viru
turismikoordinaator Kadri
Jalonen.

Lemmiku selgitas välja
messi korraldaja Eesti turis-
mifirmadeliit (ETFL), kes on
teinud sellekohast küsitlust
aastaid.

"Tänu Ida-Viru maavalit-
suse toetusele oli stend see-
kord professionaalsete fir-
made kujundatud. Esimest
korda kasutati Ida-Viru uut
visuaali.

Boks paistis kaugele, eris-
tus oma moodsa ning ele-
gantse kujundusega, mis
põhines suurtel atraktiivse-

tel Ida-Viru fotodel. Võidu-
kas messistend oli paljude
partnerite ühistöö," märkis
Jalonen.

Messimeeskonna juhi
Kristina Ernitsa sõnulandsid
kõige suuremapanuse inime-
sed eesliinil, kes tutvustasid
leti taga särasilmi Ida-Viru-
maad. (PR)

LÜHIDALT

PIIRIPUNKT LÄHEB NELJAKS
TUNNIKS KINNI
NARVA. Remonditööde tõttu on
täna, 16. veebruaril kella 10-14
Ivangorodi piiripunktis suletud
Narva maanteepiiripunktja liik-
lust sel ajavahemikul ei toimu.

"Palume piiriületajatel planee-
rida enda piiriületusi selliselt, et
neil ei tuleks ületust oodata.
Palume ebamugavuste pärast
vabandust," ütles Ida prefektuu-
ri piirivalvebüroo juht Indrek Pü-

LUMI LANGES
KOOS PUUDEGA
IDA-VIRUMAA. 15. veebruaril
öösel käisid päästjad mitmetel
väljakutsetel, kus puud olid kuk-
kunud sõiduteedele, mille tõttu
oli liiklus kinni.

Öösel ja varahommikul käidi
puid teelt eemaldamas Iisaku
vallas Lõpe külas, Lohusuu, Ala-
jõe ja Lüganuse vallas ning Illuka
vallas Agusalu külas.

PÕLES VEOAUTO
KUKRUSE. 14. veebruaril kell
9.58 teatati häirekeskusele, et
Kohtla-Järve Kukruse linnaosas
põleb veoauto. Jõhvi komando
päästjad kustutasid põlengu kell
10.22. Inimesed vigastada ei
saanud.

POLITSEI

VARASTATI LIHATOODETEGA
HAAGIS
12. veebruaril teatati, et Kohtla-
Järve Ahtme linnaosas Estonia
puiesteel varastati veoauto järel-
haagis koos lihatoodetega. Kahju
on 10 500 eurot.

AUTODE KOKKUPÕRKES SAI
INIMENE VIGA

13. veebruaril kella 14.35 ajal
sõitis Oleg (47) Narvas Kerese
tänav 11asuva maja juures veo-
autoga Volvo FH otsa enne vööt-
rada seismajäänud maasturile
Toyota Land Cruiser, mida juhtis
Dmitri (28).
Liiklusõnnetuse tagajärjel sai vi-

gastada Toyota juht.

KABINETIST KADUS ARVUTI
12.veebruaril teatati, et Kohtla-
Järvel Pärna tänaval asuvast
ametiruumist varastati arvuti
koos monitoriga. Kahju on selgi-
tamisel.

NÄPATI KALLIS KÄEKELL
12.veebruaril varastati Jõhvis
Jaani tänaval asuvast eramust
meeste käekell. Kahju on 3000
eurot.

BUSSIS KUKKUNUD EAKAS
NAINE SAI KANNATADA
12. veebruaril kella 20.20 ajal
pidurdas liinibussi Man Lions
City roolis olnud Aleksandr (55)
kokkupõrke vältimiseks Narvas
Võidu tn 1 asuva maja juures.
Selle tagajärjel kukkus bussis is-
tunud Ester (81) salongi põran-
dale. Naine toimetati Ida-Viru
keskhaiglasse.

VIHJE POLITSEILE
Ida politseiprefektuuri anonüüm-
sele vihjetelefonile saab helistada
numbril 337 2345 või saata vih-
je elektronpostiga aadressil vih-
je@ida.pol.ee.
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1-3 kraadi.



Salu tänava korterelamut
kütteta siiski ei jäetud
VKG Soojus otsustas eile jät-
kata Kohtla-Järvel Salu 4 asu-
va maja korteriühistuga läbi-
rääkimisi ning lahendada tek-
kinud ebakõlad rahumeelsel
teel, vältides äärmusliku abi-
nõu rakendamist − soojusva-
rustuse katkestamist.

VKG suhtekorraldusjuht
Irina Bojenko teatas esmas-
päeval Põhjarannikule, et et-
tevõte ei kavatse majas kütet
kinni keerata, vaid tahab lähi-
päevil korteriühistu juhatuse
liikmetega kohtuda ning prob-
leemi veelkord arutada ja sel-
lele lahenduse leida.

Tuletame meelde, et Salu 4
asuva maja korteriühistu sai
hiljuti teate, et juhul kui VKG
Soojuse töötajaid 15. veeb-
ruaril kell 10 ühistu soojus-
sõlme ei lasta, katkestab et-
tevõte 2016. aasta veebruaris
võrguühenduse soojustorusti-
ku kambrikaudu või soojusto-
rustiku läbilõikamise teel ehk
teisisõnu jätab maja kütteta.

Soojusettevõte viitas kaug-
kütteseadusele, milles on öel-
dud, et võrguettevõtjal on õi-
gus katkestada soojusvarus-
tus, teatades sellest vähemalt
seitse päeva ette, kui tarbija
takistab võrguettevõtte tööta-
jate ligipääsu ettevõttele kuu-

luvatele mõõtesüsteemidele
nende kontrollimiseks, asen-
damiseks või muude tööde te-
gemiseks.

Salu 4. maja korteriühistu
esimees Olga Lukjanovitš sel-
gitas, et ühistu keeldub taga-
mast juurdepääsu soojussõl-
mele, kuna tahab kõigepealt
saada soojusettevõttelt alles
hiljuti nende majja paigalda-
tud uue soojusmõõturi tehni-
list dokumentatsioonining sa-
muti kinnitust selle kohta, et
mõõturipaigaldamisel muude-
ti tehnilisiparameetreid ja see
viis maja soojussüsteemi režii-
mi muutumiseni.

"Eile lasime me VKG Soo-
juse töötaja soojussõlme, et ta
saaks fikseerida soojuse ette-
ande režiimi mittevastavuse
nõutavatele parameetritele,"
rääkis Lukjanovitš. "VKG Soo-
jus tunnistas ühtlasi, et soo-
jusmõõturi paigaldamisel teh-
ti vigu. Ning me nõuame endi-
selt, et enne seda, kui soojus-
ettevõte neid vigu parandama
asub, tuleb kõik nende tehta-
vad muudatused mõõtesüstee-
mide töös ametlikult fikseeri-
da meiega sõlmitud lepingu li-
sas. Enne seda me soojussõl-
me, et seal mingeid töid teha,
ei lase." (PR)

Narva Forum Cinemas
suletakse
Kaubandus- ja meelelahutus-
keskuses Astri tegutsev kino,
mis esimest korda avas Nar-
vas kolm kinosaali 2006. aasta
aprillis, suletakse täpselt küm-
me aastat hiljem rentniku va-
hetumise tõttu.

Narva kino Forum Cinemas
juhataja Marina Baikova ütles,
et 11 töötajat, teiste seas ka te-
ma ise, said teate, et lähevad
alates aprillist koondamisele.
"31. märtsil on viimane filmi-
de näitamise päev ning pärast
seda Forum Cinemas suletak-
se," sõnas Baikova.

Narva Astri keskust halda-
va firma Astri Valdus juhatu-
se liige TarmoKleimann ütles,
etForum Cinemase lahkumine
Narvast oli juba ammu teada.

"Sõlmisime juba üle kahe
aasta tagasi üürilepingu Astri
keskuse kinoruumide rentimi-
seks Apollo Kinoga. Apollo ra-
jab nüüdisaegsed kobarkinod
Astri Grupi ettevõtete Nar-
va, Pärnu ja Tartu keskuses-
se. Pärnu keskuses avas Apol-
lo oma esimesekino 2014. aas-

ta mais, Narvas Astri kesku-
ses avatakse kino 2016. aasta
aprillis ja Tartu Lõunakesku-
ses 2017. aasta kevadel," tea-
tas Kleimann.

Ta täpsustas, et Narvas tu-
leb partnerit vahetada selle
tõttu, et firmaForum Cinemas
ei olnud valmis nimetatud ki-
nosaale Pärnus ja Tartus ava-
ma. "Küll aga soovis seda Apol-
lo ja Narva Astri kino oli selle
kokkuleppe osa."

Apollo Kino juhtkond ei ole
esialgu vastanud Põhjaranni-
ku päringule selle kohta, mil-
lised on nende Narva laiene-
mise plaanid. Samuti huvitab
paljusid kinosõpru see, kas
Narvas hakatakse ka edaspidi
näitamavene keelde dubleeri-
tud lääne filme ja eriti lastele
mõeldudanimafilme.

Marina Baikova sõnul ei ole
uus rentnik kino praegustele
töötajatele tööpakkumist tei-
nud. Apollo esindajate visii-
ti Narva on oodata selle näda-
la lõpus või järgmisel nädalal.
(PR)

PÄEVA PILT

TÄHISTATI SÕBRAPÄEVA. Kümned jõhvilased tulid sõbra-
päeva õhtulPolvenAuto parklasse, et seal oma soovilatern len-
du lasta. Oma soove keegi kõvasti välja ei öelnud, kuid kindlas-
ti leidus igaühel mõni salajane unistus. Võimalik, et sel päeval
sündis Ida-Virumaal uus traditsioon.

PEETER LILLEVÄLI

MAJANDUS: Ettevõtete kolimist peaks riik toetama

Ametiühingud ja tööandjad
otsisid kriisile leevendust

Põlevkivisektori ametiühingute esindajad ja?

Ida-Viru tööandjad panid eile pead kokku, aru-
tamaks kriisiolukorrast väljatulekut. Üksmeel-
selt peeti oluliseks nii maksupoliitika muutmist
kui uute ettevõtete meelitamist Ida-Virumaale.

Sirle Sommer-Kalda
sirle@pohjarannik.ee

"Oluline on, et ametiühingud
üksi ei mõtle, kuidas säilitada
Ida-Viru piirkonnas inimeste-
le töökohad, vaid me teeme
seda koos tööandjatega," kom-
menteerisEesti ametiühingu-
te keskliidu juht Peep Peter-
son, kes kutsus ühise laua ta-
ha veel Ida-Viru maavalitsu-
se jaministeeriumide esinda-
jad.
Kolimine on kallis

Ametiühingud tegid veeb-
ruari alguses tööjõunappu-
ses vaevlevatele tööandjate-
le üleskutse tootmine Ida-Vi-
rumaale ümber kolida ja see
oli ka eile üheks teemaks. Pe-
terson tunnistas, et talle pole
veelhelistanud ükski ettevõt-
ja, kes oleks öelnud, et alus-
tab kohe kolimist. "Ma arvan,
et see võtab aega. Oletan, et
paljud mõtlevad sellele, aga
samas on kolimine üsna kal-
lis tegevus."

Eile arutati, kas ettevõ-
tete Ida-Virumaale meelita-
miseks piisab tööstusparki-
dest, headest logistilistest
ühendustest ja kvalifitseeri-
tud tööjõust või peaks valit-
sus omalt poolt veel midagi
tegema.

"Niisama lihtsalt ettevõt-
ted siia ei tule. Ida-Virumaa
eelis on, et maa jakinnisvara
on oluliselt odavamkui Tallin-
nas. Aga sellest ei piisa. Riik
peaks tegema maksusoodus-
tusi ja keegi peab seda piir-
konda riigi poolt ka müüma− ilma selleta ei juhtu praegu
midagi," arvas Eesti keemia-
tööstuse liidu juhatuse esi-
mees, ASi VKG juhatuse lii-

ge ja tehnikadirektor Meelis
Eldermann.

Ta lisas, et uute ettevõte-
te motiveerimise kõrval ei
tohiks jätta tähelepanuta ole-
masolevaid tööandjaid.

Eldermann meenutas vana-
rahva tarkust, et vanasse kae-
vu ei tasu enne sülitada, kui
uus valmis ei ole. "Põlevkivi-
tööstus annab 7000 otsest ja
20 000 kaudset töökohta, mis
on ligemale 40 protsenti Ida-
Viru tööjõulisest elanikkon-
nast. On suur viga neid arve
unustada."

Eldermann tõi näiteks, et
2015. aastal tasus VKG tööjõu-
makse ligi 17,5 miljonit eurot
ja keskkonnatasusid (ressur-
si- ja saastetasu) rohkem kui
11 miljonit eurot. Peale selle
kulus 6 miljonit eurot taastu-
venergia- ja raskeveokitasu-
deks ning aktsiisideks.

Kui tööjõumaksude pu-
hul leiti ümarlaual, et nen-
de muutmine ei kuulu kiire-
te lahenduste hulka, siis kesk-
konnatasude kärmet sidumist
nafta maailmaturuhinnaga
survestavad nii tööandjad kui
ametiühingud.
Neli ettepanekut

Majandus- ja taristuminis-
teeriumi energeetikaosakonna
juhatajaTimo Tatar märkis, et
kui veel 2014. aastal ei leid-
nud keskkonnatasude langeta-
mise teema valitsuses mõist-
mist, siis praeguses koalitsioo-
nilepingus räägitakse jubanii
keskkonnatasude nafta hinna-
ga sidumisest kui keskkonna-
tasude reaalsest analüüsist.
Sellest, et tuleb leida metoo-
dika, kuidas arvutada tööstu-
se keskkonnamõju rahaks, ja
veenduda, kas praegu maksta-

vad keskkonnatasud on suure-
mad või väiksemad keskkon-
na tekitatud kahjust.

"Praegu oleme olukorras,
kus lahendusi on vaja kiire-
mini. Meil ei ole aega ooda-
ta metoodikate arutelusid ja
nende järeldusi. Kuna nafta
hind on langenud palju kiire-
mini, kui keegi oskas ennusta-
da, on vaja heas mõttes puu-
salt tulistatud lahendusi, mis
vähemalt aitavad sektori elu-
jõulisusele kaasa sel perioo-
dil, kui analüüsid valmivad,"
rääkis Tatar.

Tema kinnitusel esitavad
eri ministeeriumid järgmi-
se nädala valitsuskabineti is-
tungiks mitu ettepanekutkoos
mõjude analüüsiga.

Ettepanekute hulgas on
ressursitasu muutmine ehk
põlevkivi kaevandamisõiguse
ja vee erikasutustasu indek-
seerimine raske kütteõli hin-
naga. Teiseks pannakse aru-
telule saastetasude süstee-
mi ülevaatamine ning vääv-
li-, lämmastiku- ja jahutusvee
tasude võimalik allatoomine.
Kolmandaks hakkab valitsus
arutama ettepanekut kvalifit-
seerida aheraine ümber toor-
aineks − praegu peetakse se-
da jäätmeks. Neljandaks et-
tepanekuks on erimärgista-
tud diislikütuse tagasitoomi-
ne kaevandussektorile.

"Kindlasti ei realiseeru
terve pakett, aga meie asi
ametnikena on mängida po-
liitikutele pall jalale, et neil
oleks võimalik soovi korral
midagi teha," selgitas Tatar,
lisades, et muudatused peak-
sid rakenduma kas tagasiula-
tuvalt selle aasta algusest või
esimese poolaasta jooksul.
"Aga ma ei saa midagi välja
lubada, sest see on poliitiku-
te otsus."
Uued tööturuteenused

Võimalusi põlevkivisekto-
ri kriisi lahendamiseks on ot-
situd ka sotsiaalministeeriu-
mis.

Eesti esitab suure tõenäo-
susega esimest korda taotlu-
se Euroopa globaliseerumis-
fondi, et pehmendada töö-
turul kriisi mõjusid, mär-
kis sotsiaalministeeriumi
sotsiaalala asekantsler Egle
Käärats. Küsida saab arves-
tatava summa, kuni 150 mil-
jonit eurot.

Töötukassal on Kääratsi
kinnitusel praegu küllalt ra-
ha, et pakkuda piisavas mahus
olemasolevaid teenuseid. Eu-
roopa toetust kasutataks uu-
te tööturuteenuste disainimi-
seks ja rahastamiseks. Muu
hulgas võimaldaks see töö-
tukassal pakkuda pikemaid
ümberõppekursusi koos õp-
pimist toetavate stipendiumi-
dega, mida ametiühingud on
ette pannud.

Kohtla-Järve keemiku-
te ametiühingu esimees Ju-
lia Leontjeva leidis, et pikem
koolitus ja stipendium euro-
raha toel on küll positiivne,
ent siiski ajutine lahendus.
"See on vihmavari vihma kor-
ral, mis ei paku sellist kaitset
nagu majaseinad. Kui varem
läksidkoondamisele valdavalt
pensionärid, siis nüüd tööeali-
sed elanikud, kes on suure kü-
simuse ees, kelleks nad peak-
sid ümber õppima."

Sellele võtmeküsimusele
eile vastata ei osatud.

Peep Peterson (vasakul) leidis, et ametiühingud peaksid koos tööandjatega otsima võimalusi, kuidas Ida-Viru inimestele töökohadsäilitada.MATTI KÄMÄRÄ

TIMO TATAR
Praegu on vaja heas mõttespuusalt tulistatud lahendusi.
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Kultuur
"KOOLITANTSU" FINAAL: Tantsivate noorte kõige oodatum sündmus toimub Jõhvis

Kohtla-Järve tantsutrupid panid žürii
õhku ahmima

Aprilli esimesel nädalavahetusel on Jõh-?

vi kontserdimaja pungil tantsu täis, sest "Koo-
litantsu" festivali paremik üle Eesti tuleb siia,
et selgitada endi seast välja võitjad.

Tiia Linnard
tiia@pohjarannik.ee

Jaanuaris see algas − kooli-
noorte tantsuhullus, nimeks
"Koolitantsu" festival. Algas
maakondlike tantsupäevade-
ga, kus žürii noppis välja pare-
mad tantsud seitsmes žanris:
Eesti-teemaline tants, sõu-
tants, tänavatants, lastetants,
vabatants, estraaditants ja uue
žanrinakooli tants.

Veebruari lõpuks on Eesti-
maale ring peale tehtud ning
kõik finalistid selgunud.

Ida-Virumaa tantsijate osas
on aga selgus juba käes.
Üle poole tuhande tantsija

Ida-Virumaa tantsijad võist-
lesidkoha eest finaalis 6. veeb-
ruaril Kohtla-Järve kultuuri-
keskuses koos läänevirukate-
ga. Rambivalguses oli üle 560
tantsija mudilastest gümnaa-
siuminoorteni.

Žürii laua taga olid koha sis-
se võtnudkolm säravat tantsu-
õpetajat: Elina Tamm, Eva-Le-
na Raenok ja JuliaKoneva.

Tallinna ülikooli koreograa-
fia osakonnas ja Broadway
Dancecenteris õppinud ning
endLondonis täiendanud Rae-
nok on üks nõutumaid tantsu-
õpetajaid ja treenereidEestis,
kes tunneb end koduselt ena-
mikus tantsustiilides.

Samuti Tallinna ülikooli ko-
reograafia osakonna lõpetanud
Koneva valdab ühtlaselt hästi nii
nüüdistantsukui tänavatantsude
maailma.Ta on osalenud nii täna-
vatantsu,klassikalise tantsu kui
ka nüüdis- ja džässtantsu töötu-
bades ning näidanud ennast ka
andeka koreograafina.

Tamm, kellele on tants ol-
nud üks eneseväljendusviise
juba ligi 20 aastat, on loonud
koguni oma tantsustiili − Ur-
ban Show −, mis on segu hi-
phopist, house'ist, džässist,
balletist jasõutantsust.

Mida arvas selline žürii
Kohtla-Järvel nähtud tantsu-
dest?

Žürii ahmis vaimustusest
õhku.
Kõik Kohtla-Järvelt

Kohtla-Järvel peetud Ida- ja
Lääne-Virumaa tantsupäevaks
oli žürii käinud hindamas ju-
ba nii Jõgevamaal kui Tartu-
maal, nii Pärnumaal kui Vil-
jandimaal, nii Valgamaal kui
Võrumaal.

Kohtla-Järve truppide tant-
sutehnika tegi žürii hinnangul
aga mujalnähtule silmad ette.
Energiatase oli kultuurikesku-
se laval laes ning tantsijate ta-
he hästi tantsida kaugele nä-
ha. Lisaks olid kostüümid de-
tailideniviimistletud.Kõik see
kokku žürii õhku ahmima pa-
nigi.

Tantsutrupid, kes Ida-Viru-
maad kevadel finaalis esinda-
vad, on kõik Kohtla-Järvelt:
Arabesk mudilaste esitatud
lastetantsuga "Aristokassid",
juhendaja Tatjana Tarakano-
va; Antree mudilaste esitatud
lastetantsuga "Piuks piuks, mi-
nu kanad", juhendajaNadežda
Sljussarenko; Radost 1.-4. kl
lastetantsuga "Pipi Pikksukk"
ja 6.-9.kl estraaditantsuga "Lä-
hen õue…", juhendajad Elena
Kovtun ja Natalja Abramova;
Rütm 4.-7. kl estraaditantsuga
"Iirimaa tants" ja vabatantsu-
ga "Iga päev", juhendajad Asja

Seletskaja ja Inna Vassiljeva;
Zagadka 6.-9. kl estraaditant-
suga "Dagestani tants" ja sõu-
tantsuga "Näljased mängud",
juhendajad Marina Ravlushe-
vich jaNataliya Zaytseva; Val-
latud 10.-12.kl estraaditantsu-
ga "Ma tantsin, tantsin, tant-
sin…", juhendaja Tatjana Bu-
lattšik-Verhovski.

Lääne-Virumaalt jätkab fi-
naalis vaid üks tantsutrupp.

Sel aastal toimib aga ka n-ö
jokkerite süsteem, mis tähen-
dab, et märtsis kuulutab žürii
välja veel lisaks tantsud, mis
samuti finaalis osalevad.
Uu, eesti lapsed?

Ida-Virumaaletulika hulga-
liselt eripreemiaid.

Tantsijate eripreemia päl-
visid Vallatute tantsija Emilia
Loginova − suurepärase tehni-
lise esituse eest −, Maxim Las-
kevich Narva tantsustuudiost
Step Up −kui tuleviku tegija −
ja Diana Velessevitš Radostist− energilise esituse eest.

Juhendajate eripreemia päl-
visid Elena Kovtun ja Natal-
ja Abramova (Radost) − kom-
positsioonilise terviku eest −
ning Nadežda Sutõrina (Nar-
va trupp Varjud) − kostüümi,
valguse ja tantsu suurepärase
sidumise eest.

Trupi eripreemia tuli Za-
gadkale − hästikoolitatud teh-
niliste tantsijate eest (juhenda-
ja Andrei Bondarev) − ja Step
Upile − breiktantsu nutika in-
tegreerimise eest (juhendaja
MariaPopova).

Tublid tantsulapsed ja tub-
lid juhendajad! Ainult et selle
finaali pääsenute ja eripree-
mia pälvinute pika nimekir-
ja lõpuks hõikaks: "Uu, kus on
eesti lapsed?"

Kuidas Ida-Virumaa tantsu-
lastel finaalis läheb, näeb 2. ja
3. aprillil Jõhvikontserdimajas,
kus toimub sel ajal ka telesaate
"Tantsuhullus" salvestus.

Kohtla-Järve koolinoorte loomemaja tantsutrupp Zagadka ja "Dagestani tants" − neid näeb finaalis.GERLIRAADIK

Grand prix ja kaks laureaadi tiitlit
Möödunud reedel peetud õpi-
lasetlejate riigikonkurss oli
Ida-Viru lastele edukas: koju
tuldi kahe laureaadi tiitli ja
ühe peaauhinnaga.

Konkurssi korraldav Ees-
ti harrastusteatrite liit on pi-
danud vajalikuks oma vald-
konna tutvustamise kõrval
anda õpilastele ka uusi tead-
misi kogu Eestimaast, selle-
pärast toimuvadki õpilaste
teatrisündmused igal aastal
Eestimaa eri paikades. Seda-
puhku toimus konkurss Jär-
vamaal Koerus.

Iga osavõtja esitas konkur-
sil vabalt valitud autori luule-
tuse ja proosakatkendi. Esita-
tika omaloomingut.

Maakondlikest voorudest
oli edasi pääsenud 41 etlejat
üleEesti, esindatud olid Hiiu-
maa, Saaremaa, Harjumaa, Jõ-
gevamaa, Põlvamaa, Lääne-Vi-

rumaa, Ida-Virumaa, Järva-
maa, Tartumaa ja Tartu ning
Tallinn.

Žürii, kes etlejaid hindas,
oli väärikas: Lee Trei (Eesti
nukuteater), Andres Ots (EM-
TA lavakunstikooli kõneõppe-
jõud) ja Maret Oomer (Eesti
harrastusteatrite liit).

Repertuaaris jäid hindaja-
tele silma tänapäeva autorite
tekstid, mis annavad noortele
parema võimaluse nende loo-
mingu kaudu väljendada ise-
ennast: "Kiire maailm võtab
aga õpilaselt võimaluse süve-
neda, puudub oskus javajadus
keskenduda. Lugemus vähe-
neb ja pinnapealsus süveneb.
Siin muutuberiliseks juhenda-
ja või siis õpetajaroll, kes suu-
dab aidata õpilasel mõista ja
väljendada materjali mõtet ja
tundeid ning luua seosed ise-
enda minapildiga."

Gümnaasiuminoorte võist-
lusklassis kuulutati välja kolm
laureaati, üks neist oli Trii-
nu Teppe Kohtla-Järve Järve
gümnaasiumist. Teda juhen-
das eesti keele ja kirjanduse
õpetaja Ilme Hallik.

4.-6. klassi õpilaste võist-
lusrühmas kuulutati lisaks
kolmele laureaadile välja ka
peaauhinna, grand prix' võit-
ja. See auhind läks Tartumaa-
le, kuid üks laureaadi tiitlitest
tuli Ida-Virumaale, selle päl-
vis Toila gümnaasiumi õpila-
ne Marleen Palts, keda juhen-
das eestikeele õpetaja Katrin
Kivimeister.

Peaauhind tuli Ida-Viru-
maale aga 7.-9.klasside võist-
lusrühmas, kus selle võitis Ki-
viõli vene kooli õpilane Dia-
na Ragni, keda juhendas ve-
ne keele jakirjanduse õpetaja
Natalja Borodavina. (PR)
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Justiitsministeerium otsib vanglate osakonna meeskonda
initsiatiivikat jaasjatundlikku inimest

ÕIGUSE JA ARENDUSE TALITUSE
JUHATAJA ametikohale,
kelle põhiülesandeks on läbi talituse juhtimise:
kelle põhiülesandeks on läbi talituse juhtimise:

•
arendada ja analüüsida vanglate juhtimissüsteemi;

• töötada välja vanglate valdkonda reguleerivaid

õigusakte ja teha ettepanekuid

nende muutmiseks;

• analüüsida vanglate tegevuseks vajalikke

vahendeid eelarve koostamisel;

• juhtida vanglate valdkonna

personali-jakoolitustegevust;

• koordineerida vanglate ametnike

ja töötajate arendamist jahindamist;

• analüüsida kohtupraktikat vangistust

puudutavasvaldkonnas;

• korraldada rahvusvahelist koostööd

ja välissuhtlust;

Sobivalt kandidaadilteeldame:
Sobivalt kandidaadilt eeldame:

• soovitavalt õigus-, majandus- või avaliku

halduse alast kõrgharidust või magistrikraadi

või sellega võrdsustatud kõrgharidust;

•
juhtimisalast töökogemust;

• eesti keele oskust kõrgtasemel ja vähemalt

kahe võõrkeele oskust kesktasemel;

•
väga head analüüsi-ja planeerimisoskust;

• väga head suhtlemis-, läbirääkimis-ja

konfliktijuhtimisoskust;• lahendustele orienteeritud mõtteviisi

ja head koostööoskust;

•
väga head pingetaluvust;

• vastavust ametnikule esitatavatele ning

ametikohale kehtivatele tervise- ja

kehalise ettevalmistuse nõuetele;

Kasuks tuleb:
Kasuks tuleb:

•
teadmised vanglate tegevusest ja juhtimisest:

Omalt poolt pakume:
Omalt poolt pakume:

• võimalust arendada ja suunata Eesti

vanglateenistust;

• huvitavat ja vastutusrikas! tööd mainekas

riigiasutuses;

• tulemustele orienteeritud meeskonda;

• mitmekesiseid väljakutseid ja eneseteostuse

võimalusi;

•
tasuta sportimisvõimalusi;

• konkurentsivõimelist töötasu

alates 3000 eurost kuus.

Ametikoha asukoht on Jõhvis, Ida-Virumaal,

Ametikoht on tähtajaline, kuni asendatava

ametniku ametikohale naasmiseni.

Kandideerimiseks vajalikud dokumendid (CV jamotivatsioonikiri)palumesaata
hiljemalt22. veebruariks 2016.a Justiitsministeeriumi arendus-ja personalitalitusee-postiaadressilpersonal@just.eevõiTõnismägi5a,Tallinn15191.



SPORT

TEIVASHÜPE: Rekordi üritamiseni seekord koduhallis ei jõutud

Reena Kollil õnnestus üks katse
Viimastel nädalatel kahel korral Eesti teivas-?

hüppe rekordit parandanud Reena Kollil ei õnnes-
tunud laupäeva hommikul järgmist rekordit teha,
kuid kohale tulnud huvilised said lähedalt aimu, mi-
da selline vaatemänguline ala endast kujutab.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

ReenaKoll võistles iseendaga
Kohtla-Järve lahtistel meistri-
võistlustel. Algkõrgusest 4.00
meetrit sai ta üle.Ent 4.20 üle-
tamineebaõnnestus kõigil kol-
mel korral. Teisel katsel tuli
latt alla kergest puudutusest,
ülejäänud katsetel korralikku
hüpet teha ei õnnestunud.
Keset suurt sagimist

Tema treenerist isa Hanno
Kolli sõnul jäi tulemus loode-
tust nigelamaks, ent muretse-
miseks põhjust pole. Ahtme hall
on väike ja samal ajal toimusid
korraga mitmed võistlusedning
ringi sagis kümneid noori jalap-
si. Ühelkatsel tuli hoovõttkatki
jätta,kuna samal ajal tulid risti
üle hoovõturaja käruga kerge-
jõustikuvarustuse vedajad.

"Sellises olukorras pole liht-
ne keskenduda. Tavaolukorras
pole Reenal sellistasja olnud, et
ta kahel katsel jookseb vaid lati
alt läbi. Ühel katsel jäi 4.20 üle-
tamata väikese tehnilisevea tõt-
tu," selgitas ta, lisades, etka üksi
võistleminenõuab tavapärasest
rohkem enda kokkuvõtmist.
"4.20 oli muidu plaanis kindlas-
ti ületada, et saanuks proovida
hüppeid ka 4.40 peal."

Samas pidas Hanno Koll tu-
lemusest tähtsamaks, et pärast
treeningvõistlust sai Reena esi-
mest korda harjutada alles mõ-
ned päevad varem Tartust saa-
dudkõige jäigema teibaga, mis

talkunagi on olnud. "Sellega on
vaja harjuda jaesimesi sooritu-
si tegime julgestusega. Reena
sai selle teibaga esimese korra
kohta päris hästi hakkama. Kui
sellega harjuda, siis see hakkab
ikkaväga kõrgele viskama," sõ-
nas Hanno Koll.
Sihikul EM-i norm

Laupäeval oli Ahtme hallis
Reena Kollile peale isa abiks
ka ema, kes jälgis näiteks ära-
tõukekoha juurde liimitud he-
leda teibitüki tabamise täpsust
hoojooksul.

Hanno Kolli sõnul on neil tä-
navuse sisehooaja eesmärk viia
Eesti rekord tasemele 4.40."Kui
see õnnestub kahel eelseisval
võistlusel ära hüpata, siis tee-
me väikese puhkuse ja hakka-
me valmistuma suvehooajaks.
Kui mingilpõhjusel ei tule välja,
aga heavorm püsib, siis püüame
leidaveel mõne lisavõistluse, et
see tulemusära teha."

4.40 ületamine tagaks Ree-
na Kollile pääsu täiskasvanu-
te Euroopa meistrivõistluste-
le, mis toimuvad juulialguses
Amsterdamis. Augustis toimu-
vate Rio de Janeiro olümpia-
mängude norm on 4.50.

Teistel Kohtla-Järve lahtis-
telmeistrivõistlustelkavas ol-
nud aladel näitas kõige silma-
paistvamat tulemust 17aasta-
ne Deniss Šalkauskas, kes lä-
bis 1000 meetrit ajaga 2.33,0,
mis on parim sel hooajal Eesti
jooksjate sisetingimustes joos-
tud aeg sel distantsil.

Reena Kollil õnnestus laupäeva hommikulAhtme hallis üks
katse − kõrguse 4.00 meetrit ületamine. MATTI KÄMÄRÄ

Vane Vähk võitis sel
talvel juba teise kulla

Alutaguse suusaklubi noormees Vane Vähk?

tuli pühapäeval juba teist korda sel hoo-
ajal Eesti kuni 16aastaste meistriks, või-
tes Pärnumaal 10km klassikastiilis ühis-
stardist sõidu vaid 0,3sekundilise eduga.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Päev varem võitis ta üle-
kaalukalt sealsamas toimu-
nud ETV noortesarja etapi
sprindivõistluse. Tänavuse
esimese noortemeistri tiit-
li pälvis ta jaanuaris samu-
ti sprindis.
Magus napp võit

Hooaja ainus suurem
tagasilöök tabas Vane Väh-
ki üle-eelmisel laupäeval
Otepääl, kus ta Eesti noor-
te meistrivõistlustel 10 km
eraldistardist sõidus pidi
pärast teravat algust taa-
nduma lõpuks kuuendale
kohale.

Vane treener Timo Juur-
salu tõdes, et vahel tulebka
kaotus kasuks, sest seejärel
osatakse võitudest rohkem
rõõmu tunda. "Ma usun, et
selle ebaõnnestunud sõidu
järel, mis läks ilmselt liiga
kiire alguse nahka, oli äs-
jane võit talle eriti magus,"
sõnas ta.

Kuni 16aastaste noor-
meeste sõidus püsis pike-
mat aega eesotsas kuue-
seitsmeliikmeline juht-
grupp. Viimaseltõusul söös-
tis Vane Vähk teistest ette,
kuid talle tuli järele Art-
Kristjan Olesk Võru suusa-
klubist. Üle lõpujoone jõu-
dis Vähk siiski 0,3 sekundit
konkurendist varem.

Vane Vähk on oma vanu-
seklassi valitseja Eestis ol-
nud juba kolm viimast tal-
ve. Timo Juursalu sõnul on
edu toonud õpilase nii füü-
siline kui vaimne tugevus.
"Sel alal peab mõistus ko-
gu aeg terav püsima. Näi-
teks spindis tuleb keerulis-
tes lumeoludes kiiresti lei-
da parim rajaosa, et mitte
kaotada sekundeid," tõi ta
näite, lisades, et Vane ei ole
mingites tingimustes allaa-

ndja tüüp. "Isegi tol ebaõnnes-
tunud võistlusel, kui oli selge,
et ta enam ei tule kolme hul-
ka, jätkas ta ikka täiega pin-
gutamist."

Üheks tänavuse hooaja olu-
lisemaks võistluseks on veeb-
ruari lõpus Otepääl toimuvad
Põhjamaade noorte meistri-
võistlused. Seal tuleb Vanel
rinda pista ka kuni kaks aas-
tat vanemate konkurentidega.
"Kui selline võistlus koduõuele
tuleb, siis tuleb osaleda. Saab
väärt võistluskogemuse ja või-
maluse võrrelda end teiste rii-
kide noortega," ütles Juursalu,
kes loodab, et Vanel õnnestub
seal sprindis jõuda eelsõidust
edasi 30 parema hulka.
Ida-Virus võisteldakse
märtsi alguses

Üle-eelmisel nädalavahe-
tusel kuni 16aastaste neidude
seas eraldistardist 5km sõidus
Eesti noortemeistriks tulnud
Aveli Uustalu sai seekordühis-
stardist sõidus kuuenda koha,
kaotades võitjale veidi üle poo-
le minuti. Päev varem noorte-
sarja etapil pälvis ta sprindis
neljanda koha. Timo Juursalu
sõnul ei leidnudAveli ühisstar-
dist sõidus, kus tuleb kohane-
da konkurentide tempoga, õi-
get sõidurütmi.

Noortesarja sprindis tu-
li Kaivo-Mart Kangro kuni
18aastaste noormeeste seas
neljandaks.

Ida-Virumaale peaks Eesti
noor suusatajate paremik ko-
gunema, kui lumeolud seda lu-
bavad, 5.-6. märtsil, kui Pan-
njärvel sõidetakse laupäeval
ETV noortesarja suusakrossi
etapp ja järgmisel päeval ja-
gatakse Eesti noorte meistri-
võistluste medaleid eraldistar-
dist sõitudes.

"Praegu on lumeoludPann-
järvel täiesti rahuldavad.Klas-
sikajälge pole veel teha saa-
nud, aga uisku saab väga hästi
sõita," rääkis Juursalu.

Vane Vähk on tänavu peetud kolmest Eesti noorte meistrivõistluste distantsist võitnudkaks. matti kämärä
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MÜÜK

Saetud ja lõhutud toored lepa,
kase ja metsakuivad kuuse küt-
tepuud. Kohaletoomisvõimalus. Tel
5397 1898.

Soodsa hinnaga SEALIHA. Vaja-
duse korral tükeldamine. Info tel
505 9151, 5354 3002.

Kuivad kamina-ja küttepuud (40
l võrkudes). Kohaletoomine tasuta.
Tel 5370 7634.

OTSE TOOTJALT preemium pel-
let (al 169€), kuivad kütteklotsid,
kaminapuud, puitbrikett (al 135
€) ja turbabrikett (al 123 €). Tel
506 8501.

LÕHUTUD KÜTTEPUUD kohale-
toomisega. Puud on koormasse
laotud. Mõõdud tellija soovil. Tel
5621 3359.

SUITSUVORSTI ja MAASINKI väi-
kehulgi, kohaletoomisega. Info tel
5351 7414, 5196 2628.

Koos kohaletoomisega lõhutud
küttepuud (koormasse laotud,
5-15 m³, kask, must lepp, saetud
augustis). www.anderson.ee. Tel
5332 2774.

Kuivad kütte-ja kaminapuud. Ko-
haletoomine. Tel 508 7430.

Alati müügil vähekasutatud külmi-
kud, sügavkülmikud, elektriplii-
did, pesu-ja nõudepesumasinad.
Garantii. Kohtla-Järve, Kauba 33.
Tel 502 4399.

Küttepuud (saetud, lõhutud) jaehi-
tuslik saematerjal. Tel 552 5322.

Soodsa hinnaga turbabrikett. Veo-
võimalus. Tel 501 0792, 334 0555.

EHITUS

MÜÜK

Firma müüb laost mitmesugust
valtsmetalli. Kohtla-Järve, Ahtme
mnt 78, tel 337 1151, 337 1405.
Avatud E-R kella 8-17.

OÜ Hansadoor. Tõstväravate, aia-
väravate, automaatikaseadmete
müük, paigaldus, hooldus, re-
mont. Tel 5847 6544, e-post info@
hansadoor.ee.

RENTTEENUS
Üürile anda 3toaline renoveeritud
ja möbleeritud korter Kiviõlis
Keskpuiestee 23. Tel 501 3251, ak-
sel@melte.ee.

Kanalisatsiooni-ja reovee ärave-
du. Kanalisatsioonikaevude pu-
hastamine.Mitmesugused makse-
võimalused. Tel 512 1495.

Raamatupidamisteenus. Osa-
ühingud, FIEd, korteriühistud. Tel
5669 2588.

OST

OÜ Estest PR OSTAB metsa-ja
põllumaad. Tel 504 5215, 514
5215, info@est-land.ee.

TEATED

Narva-Jõesuu linna Jaan Poska
tn 56 kinnistu detailplaneeringu
avaliku väljapaneku ja arutelu tu-
lemused. Narva-Jõesuu linna Jaan
Poska t 56kinnistu detailplaneerin-
gu avaliku väljapaneku ajal
(21.12.2015 kuni 21.01.2016) esi-
tati 2 kirjalikku ettepanekut ja vas-
tuväidet. Detailplaneeringu avaliku
väljapaneku tulemuste avalik aru-
telu toimus 25. jaanuaril. Kõigi ette-
panekute ja vastuväidete asjus kok-
kuleppele ei jõutud, planeering on
esitatud Ida-Viru maavanemale jä-
relevalve tegemiseks. Avaliku aru-
telu protokolli jm planeeringumater-
jalidega saab tutvuda linna doku-
mendiregistris.

KINNISVARA

MÜÜK

Odavalt 1toalinekorter (1. korrus,
metalluks, plastaknad, gaasipliit ja
-ahi) Kohtla-Järvel Outokumpu 7.
Tel 5340 1157.

Avaldame sügavat
kaastunnet Pavel Sokolovile

ema
ja Ilmar Jäägerile

vanaema
kaotuse puhul.

Narva piiripunkti kollektiiv

Mis tulema peab, see tuleb,
kellel otsa saab aeg,
see läheb,
minnes võtab ta lambist tule
ja süütab taevasse tähe …

Mälestame kauaaegset
töökaaslast ja sõbrannat

Aino NÄLKI
ning avaldame südamlikku

kaastunnet lähedastele.

Maie ja Mare



MIKSER

AJA LEHT

NARWA-JÕESUU HIRWED
NARWAS
Narwa linna metsaülema J.
Talwiku poolt on juba N.-Jõesuu
pargi jaoks ostetud kaks hirwe
(ema ja isa) Narwa toodud, mis
ostetud Läänemaalt Kloostri
walla kahelt talupidajalt. Mõle-
mad hirwed on 11/2-aastased
ja näewad kenad wälja. Ema ni-
mi on Mirtaja isa nimi Miku.

Metsaülem hirwede toomisel
sattus 10pallilisse lumetormi.
Et need loomad on õrnad, tuli
metsaülemal teel muretseda
waipu, millega kaeti tormi ja
külma eest hirwed. Narwa jõud-
misel selgus, et hirwed on täie
terwise juures. Esialgu on need
iluloomad jäetud Narwa, kust
nad hiljem neile määratud asu-
kohale − Narwa-Jõesuu kuuror-
di parki üle wiiakse. (Põhja Ko-
du, 17. veebruar 1936)

KREENHOLMI OMANIK TOOB
KOGU TOOTMISE ROOTSIST
NARVA
Kreenholmi omanik, Rootsi
kompanii Boras Wäfveri AB ka-
vatseb oma tootmise täielikult
Rootsist Narva Kreenholmi üle
tuua. Pärast seda jäävad Rootsi
ainult kompanii juhtkond, müü-
giosakonnad ja tootearendus.

Järgides strateegiat, et kogu
tootmine peab olema Eestisse
koondatud, otsustas direktorite
nõukogu alustada läbirääkimisi
tütarkompanii Svenskt Konstsil-
ke (SKS) ametiühinguga, et
tuua tootmine üle Boras Wäfve-
ri AB Eesti tootmispindadele.

SKS on üks Euroopa juhtivaid
autotööstusele tarvilike rehvide ja
voolikute tootmises kasutatavate
tehniliste kiudude tootjaid. Üle-
toomise põhjuseks on Eesti ma-
dalamad tootmiskulud, mis või-
maldavad märgatavalt suurenda-
da konkurentsivõimet ning tegel-
da edasise tootearendusega.
SKS valmistab juba praegu osa
oma toodangut Eestis. (Põhjaran-
nik, 16. veebruar 2006)

Mikrolaineahjus toidu soojendamine
ei olegi nii kahjulik
Mikrolaineahion tänapäeval
peaaegu kõigis kodudes ning
suuremalt jaolt kasutatakse
seda toidu soojendamiseks
või sulatamiseks. Selgus, et
mikrolained ei ole kahjuli-
kud, vaid suuremat tähelepa-
nu tuleb pöörata hoopis nõu-
dele, mida toidu soojendami-
seks kasutatakse.
Mikrolained ei
ole kahjulikud

Mikrolaineahjus valmista-
tud toidulpole kantserogeen-
seid omadusi, sest mikrolai-
ned pole piisavalt suure sa-
gedusega, et omada ionisee-
rivat mõju, vahendab Tehni-
ka Valik.

Küll aga tasub tähelepanu
pöörata nõudele, mida mik-
rolaineahjus kasutatakse
toidu soojendamiseks. Prob-
leem on nimelt selles, et mõ-
nedeplastanumate valmista-
misel on kasutatud BPAd ja
ftaalhappe ühendeid, mis on
teatudkui hormoonsüsteemi
häirijad, kuna need ühendid
võivad imiteerida inimhor-
moone ja see pole hea.

Probleem tekib ainult
siis, kui toit on mähitud sel-
lisesse plasti või on sellisest
plastist karbi sees ning se-
da kuumutatakse mikrolai-
neahjus. Sel juhul võib juh-
tuda, et kahjulikke aineid
võib immitseda nendest
plastidest toidu sisse, mida
te sööte. Oht on suurem ras-
vaste toitude puhul, nagu li-
ha ja juust.

Tähelepanu tasuks pööra-
ta sellele, kas karbis, mille-
ga te toitu mikrolaineahjus
soojendate, on seda ka tege-
likult lubatud teha.Kui plast-
karbil on peal kirjas näiteks
"Microwave Safe" ehk siis
mikrolaineahjus ohutu või
karbi peal on mikrolaineahju

sümbol, siis tohib seda karpi
kasutada. Samuti pole prob-
leemi olukorras, kus poest
ostetud valmistoidu karbil
on kirjas juhis mikrolaine-
ahjus soojendamiseks.
Mikrolaineahju
tööpõhimõte

Mikrolaineahjul on kolm
peamist komponenti: mag-
netron, mis muudab elektri-
energia mikrolaineteks; mik-
rolainete juhtija, mis suunab
lained õigesse kohta, jakam-
ber, mis hoiab mikrolaineid
ühes väikeses ruumis koos.

Mikrolaine soojendab toi-
tude juures peaasjalikult
vett. Seda sel põhjusel, et
mikrolaine saab mõjutada
(soojendada) vaid elektrili-
si dipoole.

Dipoolid on ka näiteks
suhkrud, rasvad jms, kuigi
nad pole nii tugevalt polari-
seerunud kui vesi.

Mikrolained juhitakse
suunajaga ahju sisemusse
ning ahju korpuse ülesan-
ne on neid seal sees ka kin-

ni hoida. Kuna mikrolaineah-
jud on n-ö varjestatud − selle
pärast võibki näha ahju ukse
klaasil metallvõrku −, siis on
ka ümbritsev keskkond mik-
rolainete eest kaitstud.
Miks ei tohi
mikrolaineahju
metalli panna?

Peamiselt seetõttu, et me-
tall peegeldab mikrolaineid.
See on halb, sest siis hakka-
vad mikrolained ahju sees
suvaliselt ringi põrkama ja
seda pole insenerid ette näi-
nud. Mingitel juhtudel, kir-
jutab MIT inseneride kooli
veebileht, võib metall minna
väga kuumaks.

Kohati kasutatakse se-
da nutikamate ahjude juu-
res isegi ära − näiteks pan-
nakse ahju spetsiaalne küp-
setusplaat, misküpsetab siis
toitu ka altpoolt. Igal juhul
ei soovitata mikrolaineahju
panna metallist esemeid ega
ka nõusid, millel on kuldsed
või hõbedased kaunistused.
(Postimees.ee)

HARWARDI ARSTIDE SOOVITUSED
* Kui sa pole kindel, kas

konkreetne plastanum on
ohutu, siis pane toit hoopis
klaas- või keraamilisse
anumasse.

* Ära kata toitu mikrolai-
neahju pannes toidukilega,
sest see võib ära sulada.

* Suurem osa toidu kaasa
võtmiseks mõeldud anuma-
test pole mõeldud mikrolaineahjus kasutamiseks. Toidu soojendami-
seks ei sobi ka jogurtitopsid, margariinikarbid ja muu selline.

* Ära pane mikrolaineahju kilest säilituskotte ega muid kilekotte.
* Enne mikrolaineahju panekut tee kindlasti toidukarbi kaas lahti või

jäta kaane vahele pragu, et kuum aur saaks välja.
* Mikrolaineahjus ei maksa kasutada väga poorseid materjale, näi-

teks emailimata savist tasse ja kausse jms. Vesi võib tungida materjali
sisse ning on oht, et anumad lähevad lihtsalt katki.

"Laterna magica" ootab
kinohuvilistelt uusi töid
Alguse on saanud üheksas rah-
vusvaheline harrastusfilmide
festival "Laterna magica 2016".
1. aprillini ootab Jõhvi kultuu-
ri- ja huvikeskus kinohuvilis-
telt filmiloomingut. 10.aprillil
on kinoteatris Amadeus kõiki-
de filmide demonstratsioon ja
24. aprillil toimub võitjate au-
tasustamistseremoonia.

Projekti koordinaator An-
na Maskajeva ütles, et huvi
festivali vastu ei ole kadunud− filme saadetakse neile pea-
aegu iga päev − ning ilmselt
laieneb tänavu festivali geo-
graafia taas: esimest korda
osaleb festivalil Serbiast saa-
detud film. Töid on tulnud ka
mitmetestVenemaa linnadest,
vastust oodatakse Ukrainast ja
Kasahstanist.

Suuri muutusi tänavuse fes-
tivalikorralduses ei ole. Filmi
kestus ei tohi endiselt ületada
10 minutit ning iga autor võib
igas kategoorias esitada üks-
kaks filmi. Osalejatele vanuse-
piiranguid seatud ei ole.

Filme saab esitada seitsmes
kategoorias: dokumentaalfilm
(film peab kajastama huvita-
vaid seiku või inimesi, kultuuri-
sündmusi, teaduslikke fakte või
hüpoteese), mängufilm, telesaa-
de (saate osa, süžee), muusikavi-
deo (klipp), animafilm, reklaa-
miklipp, "Tähelepanu! Kaamera!
Võte!" (esitatud filmid, mis žürii
hinnangul ei sobi eelnevatekate-
gooriate määratlusse).

Uudne on see, et kuni 12aas-
taste autorite filme hinnatakse
tänavu eraldi. Kahtlemata suu-
rendab see kõige nooremate osa-
võtjate šansse ning ergutab neid
aktiivsemalt looma.

Festivalitöid hakkab hindama
asjatundlik žürii, millekoosseisu
naaseb Eesti režissöör, Tallinnast
pärit Aljona Suržikova. Meelsas-
ti vastasid kutsele ka filmi- ja te-
lerežissöör ning raadiosaadete
juht Vladimir Ban ning Raadio 4
toimetaja Sergei Ovtšenkov.

Lisainfot festivali kohta saab
internetist aardressilt www.hu-
vikeskus.info. (PR)

Eesti Energia: inimesed
ei oska raha kokku hoida
Eesti Energia nutika tarbimis-
testi tulemused näitavad, et
koguni 87 protsendis kodudes
jäetakse kasutamata lihtsad ja
efektiivsed võimalused ener-
giakulude vähendamiseks.

"Kodudes on tavaliselt suu-
rimad energiakulutajad kütte-
süsteemid ja veevärk, kuid sa-
mas kasutame alati mõningal
määral ka elektriseadmeid.
Nii nagu energiasäästu test
näitab, ei ole tegelikult elekt-
rikuludelt säästmiseks tarvis
väga palju ette võtta − piisab
ka mõningate lihtsamate har-
jumustemuutmisest," selgitas
Eesti Energia elektritoodete
üksuse juht Taavi Pungas.

Ta tõi näiteks, et pesuma-
sina kasutamine madalamal
temperatuuril, toasoojuse vä-
hendamine kraadi võrra või
mittetöötavateelektriseadme-
te eemaldaminevooluvõrgust
on vaid mõned lihtsad näited
nippide kohta, mille abil oma
tarbimist teadlikult säästliku-
maks kujundada ja energiaku-
lusid kuni viiendikuvõrra vä-
hendada.

Energiafirma tarbimistesti
tulemustest selgus, etkaks kol-
mandikku vastanutest on in-
vesteerinud energiakulude vä-
hendamisse uue energiasääst-
liku külmkapi näol, mis võib
säästa hinnanguliselt 80 eurot
aastas. Samuti on pooled testi
täitjad vahetanud oma kodus
tavapirnid LED-pirnide vastu,
etvähendada lampide energia-
tarvet hõõglampidega võrrel-

des 90 protsendi võrra. Samas
märkis vaid neljandik kõikidest
vastanutest, et eemaldab mitte-
töötavad elektriseadmed voolu-
võrgust või peseb pesu võimalu-
se korral madalamalkuumusel.
Ühtlasi laseb vähenehulk vasta-
jatest toidul valmides järelküp-
seda ning vaid 13 protsenti ko-
dudest seadistab toa tempera-
tuuri võimaluse korral madala-
male, kuigi iga madalam kraad
tähendaks ühtlasika küttekulu-
de vähenemist kuni viieprotsen-
di võrra.

Eesti Energia veebilehel
energia.ee/tarbimismäng asub
lihtsustatud energiakalkulaa-
tor, mis toob välja olulisemad
kodust energiatarbimist mõju-
tavad valikud, illustreerib nen-
de põhjal ööpäevast elektritar-
bimist jaarvutab välja, kui palju
oleks võimalik vähendadaelekt-
ritarbimist energiasäästlikuma-
te valikuteabil. Kuu aja jooksul
vastas Eesti Energia tarbimis-
testile üle 23 000 inimese. (Pos-
timees.ee)

Üks kraad jahedam tuba annab
märgatavat kokkuhoidu.

PM ONLINE

Lennuväsimust on
võimalik vältida
Teadlased leidsid, et reisijad
saavad ajavööndi vahetusest
tulenevat väsimust vältida.

Stanfordi ülikooli teadla-
sed avastasid, etkeha on või-
malik kellaaja suhtes sega-
dusse ajada, mis võimaldaks
ära hoida ka ajavööndi vahe-
tusest tulenevat väsimust.
Selleks peab keha natukene
petma ja jätma mulje, nagu
koit saabuks varem, vahen-
dab Telegraph.

Lennuväsimuse peletami-

seks on vaja enne reisile asu-
mist panna öösel mõnest sead-
mest 10sekundiliste vahedega
tunniks ajaks vilkuma ere val-
gus. Nii arvab keha, etkoidik on
juba saabunud, ning hakkab är-
kama.

Kehal läheb iga ajavahe tun-
niga kohandumiseks aega üks
päev, seega kui keha enne rei-
si valgussähvatustega segadus-
se ajada, võib see protsess olu-
liselt vähem aega võtta. (Posti-
mees.ee)
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Liider akende tootja Eestis

ARUTECH
parimad aknad

SOBRAKUU SÜDAMLIKUD SOODUSTUSED AKENDELE
ARUTECHist!
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Pensionäridele - HINNAULLATUS!

I JõhvisKeskväljak 4 Ahtmes Estonia pst 30a
jjpSgntraal). (Grossi Kaubanduskeskuses),
P^M)p047.p37195i tel 5551 3046, 337 1491,
gjgiparutech.ee, ahtme@arutech.ee

Priimis TOO OMAVANA SAAG KAUPLUSSE,
SAAD UUE KUBATUURI
VÕRRA SOODSAMALT!

SAED JA RATTAD Jõhvis Lille 3
tel 3325759
HUSQVARNA Rakvere Niine 4
tel 3251111

Husqvarna

KUBATUUR
SAEB

HINDA

® Husqvarna
www.kaubahoov.ee

KOHT: baar Provints, Iisaku alevik, Ida-Virumaa.

AEG: 26.02.2016.

PAEVAKAVA
Teema "Metsade säästvast metsamajandamisest,
metsauuendusest ja selle tähtsusest" (lektor Triin Peips)
Teema "Usewoodi harvester! demo" (lektor Robin Sõnn)
10.30-11.00 kogunemine
11.00- "Metsade säästvast metsamajandamisest,
metsauuendusest ja selle tähtsusest" (teoreetiline osa)
12.00- lõuna
13.00- hooldusraiete hoolduseks sobiliku väikese
harvester! Usewood ja väljavedaja demonstratsioon.
Harvester! demo esitlus toimub Pähkli talus Vaikla külas
Iisaku vallas Ida Virumaal, eraldus 10.
INFO tel 5664 0645, viktor.lehtse@erametsaliit.ee,
Virumaa Metsaühistu esimees Viktor Lehtse.

ÕPPEPÄEVA LÄBIVIIJA on VIRUMAA METSAÜHISTU
koostöös Eesti Erametsaliiduga.
Koolitus on metsaomanikele tasuta.
Vajalik eelregistreerimine.
Õppepäeva läbiviimist toetab Keskkonnainvesteeringute Keskus.

Virumaa 'Xs. Metsaühistu

2klaasi -
ühe hinnaga!
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Kõik prilliklaasid on poole odavamad

Kampaania kehtib prilliraamide japrilliklaaside koosastui

PAKETT fee|
good

35€
Sisaldab:
Kvaliteetset plastik või metall prlIIIraa mi Feel Good ja
kövapinnaga plastikprilliläätsesid +6... -6 cyl ...-2.0
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Registreerumine silmakontrolli ja
silmarõhu mõõtmisele kodulehel
www.optiline.ee või kauplustes

IIDLA PRILLIÄRI - Maleva 25, Kohtla-Järve, lidla
(tel 33 20 444, gsm 56 88 09 60, iidla@optiline.ee)
KOHTLA-JÄRVE PEREOPTIKA - Vironia Keskus (uus Maxima)
Järveküla tee 50, Kohtla - Järve (tel 33 76 003)
KOHTLA-JÄRVE HAIGLA PEREOPTIKA - Ravi 10D, Kohtla-Järve
(tel. 3327273, gsm +372 5623901, kohtlaravi@optiline.ee
JÕHVI STOCK OPTIKA - Jõhvi Selveris, Narva mnt 8, Jõhvi
tel. 33 46 999, gsm 56 97 06 04, johvistock@optiline.ee
SILLAMÄE SÄÄSTUOPTIKA - Sillamäe Säästumarket,
Viru pst.6 (tel 3924642, gsm 56 88 09 53, sillamae@optiline.ee
NARVA PEREOPTIKA - Narva Prismas, Kangelaste 29,
Narva, tel 3564401, gsm 56 88 09 51, narva@optiline.ee
NARVA KREENHOLMI SÄÄSTUOPTIKA - Kreenholmi
Säästumarketis, Kreenholmi 50, Narva (tel. 35 62 627,
gsm 56 88 09 52, kreenholm@optiline.ee)
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Narva-Jõesuu Linnavolikogu 27.01.2016 otsusega nr 116
on tunnistatud kehtetuks Kalevi t 19 detailplaneering
kinnistu omanike avalduse alusel, kuna planeeritava
kinnistu omanikud soovivad planeeringu elluviimisest
loobuda.
Kalevi t 19 detailplaneering kehtestati Narva-Jõesuu
Linnavolikogu 10.12.2000 otsusega nr 18 "Detailplaneeringu
kehtestamine". Detailplaneeringu eesmärk oli Kalevi t 19
kinnistu kaheks elamumaakrundiks jagamine, tehnovõrkude-
ga liitumise võimaluste leidmine, kruntide haljastuse ja
heakorrastuse põhimõtete väljatöötamine.

Linnavalitsuse korralduse terviktekstiga saab tutvuda
linnavalitsuse kantseleis tööaegadel aadressil

Koidu 125, 3. korrus ja Narva-Jõesuu linna veebilehel
http ://n arva-j oesuu. kovtp .eel.

Narva-Jõesuu Linnavolikogu 27.01.2016 otsusega nr 117
on algatatud Narva-Jõesuu linna Lydia Koidula t 95
kinnistu jaselle lähiala detailplaneering.
Planeeritava ala pindala on ca 12 771 m 2 ning see hõlmab
Lydia Koidula tn 95 kinnistut ning sellega piirnevat reformi-
mata katastrisse kandmata maad.

Detailplaneeringu eesmärk on Narva-Jõesuu linna kehtiva
üldplaneeringu elluviimine ja muutmine maakasutuse osas,
ehituskeeluvööndi vähendamine olemasolevate ehitiste
asukohas, Lydia Koidula t 95 kinnistu jagamine eesmärgiga
moodustada 2 elamumaa sihtotstarbega krunti, transpordi-
maa krundi moodustamine reformimata riigimaa arvelt,
elamumaa sihtotstarbega ajutise krundi moodustamine
reformimata riigimaa arvelt eesmärgiga liita see Lydia Koidula
t 95 koosseisu, elamumaa kruntidele ehitusõiguse ja
arhitektuursete tingimuste määramine ühe üksikelamu ja
kahe abihoone ehitamiseks, krundi liiklus- ja parkimis-
lahenduse väljatöötamine, maa-ala heakorrastuse ja haljas-
tuse põhimõtete väljatöötamine ja kruntide tehnovõrkudega
liitumise võimaluste leidmine.

Linnavalitsuse korralduse terviktekstiga saab tutvuda
linnavalitsuse kantseleis tööaegadel aadressil

Koidu 125, 3. korrus ja Narva-Jõesuu linna veebilehel
http://narva-joesuu.kovtp.ee/.

Narva-Jõesuu Linnavolikogu 30.12.2015 otsusega nr 111
on algatatud Narva-Jõesuu linna Jaan Poskat 16 kinnistu
detailplaneering.
Planeeritava ala pindala on ca 4630 m 2 ning see hõlmab Jaan
Poska 116 kinnistut ja sellega piirnevat katastrisse kandmata
maad.
Detailplaneeringu eesmärk on Narva-Jõesuu linna kehtiva
üldplaneeringu muutmine maakasutuse osas, Jaan Poska t
16 kinnistu arvelt kahe elamumaa sihtotstarbega krundi
moodustamine, elamumaa kruntidele ehitusõiguse ja arhitek-
tuursete tingimuste määramine ühe üksikelamu jaabihoonete
rajamiseks, reformimata riigimaa arvelt transpordimaa krundi
moodustamine linnadevaheliste busside peatumiseks ja
bussiootepaviljoni ehitamiseks ehitusõiguse, hoonestusalaja
arhitektuursete tingimuste määramine, kruntide liiklus- ja
parkimislahenduse väljatöötamine, maa-ala heakorrastuse ja
haljastuse põhimõtete väljatöötamine ja kruntide tehno-
võrkudega liitumise võimaluste leidmine.

Linnavalitsuse korralduse terviktekstiga saab tutvuda
linnavalitsuse kantseleis tööaegadel aadressil

Koidu t 25, 3. korrus ja Narva-Jõesuu linna veebilehel
http://narva-joesuu.kovtp.ee/.

Meiega jõuab
sinu reklaam
veerand
miljoni
inimeseni!

Uhispakett sisaldab reklaami avaldamist
kuues maakonnalehes:
Põhjarannik/Severnoje Poberežje,
Lääne Elu, Võrumaa Teataja,
Raplamaa Sõnumid,
Meie Maaja Vooremaa.

Küsi ühispakkumist tel 335 4450
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Lääne Elu


	Põhjarannik no. 31 16.02.2016
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Savisaar hoidus Kohtla-Järve juhtide õigustamisest
	Edgar Savisaar nimetas end humoorikalt koosoleku moderaatoriks ja ta polnud kitsi kiitusega end ümbritsevate noorte riigikogulaste Olga Ivanova ja Martin Repinski aadressil, kes mõlemad korduvalt oma Kohtla-Järve päritolu rõhutasid. MATTI KÄMÄRÄ
	JEVGENI SOLOVJOV Savisaar pole meile midagi pakkunud.

	Repinski tahab saada Ida-Viru piirkonna juhiks
	Arvamus
	Jutud ei too lahendusi
	MIKS KESKERAKOND LOOBUS ÜHTSE VENEMAA KOOSTÖÖLEPINGU ÜLE HÄÄLETAMISEST?
	Untitled

	Logo otsimine on stagnatsiooni sümptom
	Untitled
	brand.estonia.eu

	PÄEVA LAUSE
	LEHED EILE

	Uudised
	EESTI ENERGIA KREDIIDIREITING VÕIB LANGEDA
	DEKLARATSIOONIDE ESITAMINE TEKITAB MAKSUAMETIL JÕUDLUSPROBLEEME
	Estonia kaevandus ehitas settebasseini maa alla
	Maa-alusest settebasseinist pumbatakse kaevandusvesi maa peale, täpsemalt Jõuga kraavi, juba puhtana. EVELIN KREKKER
	Untitled

	Ida-Viru sai turismimessi külastajate lemmikuks
	PIIRIPUNKT LÄHEB NELJAKS TUNNIKS KINNI
	LUMI LANGES KOOS PUUDEGA
	PÕLES VEOAUTO
	VARASTATI LIHATOODETEGA HAAGIS
	AUTODE KOKKUPÕRKES SAI INIMENE VIGA
	KABINETIST KADUS ARVUTI
	NÄPATI KALLIS KÄEKELL
	BUSSIS KUKKUNUD EAKAS NAINE SAI KANNATADA
	VIHJE POLITSEILE
	Salu tänava korterelamut kütteta siiski ei jäetud
	Narva Forum Cinemas suletakse
	PÄEVA PILT
	PEETER LILLEVÄLI

	Ametiühingud ja tööandjad otsisid kriisile leevendust
	Peep Peterson (vasakul) leidis, et ametiühingud peaksid koos tööandjatega otsima võimalusi, kuidas Ida-Viru inimestele töökohad säilitada. MATTI KÄMÄRÄ
	TIMO TATAR Praegu on vaja heas mõttes puusalt tulistatud lahendusi.


	Kultuur
	Kohtla-Järve tantsutrupid panid žürii õhku ahmima
	Kohtla-Järve koolinoorte loomemaja tantsutrupp Zagadka ja "Dagestani tants" − neid näeb finaalis. GERLI RAADIK

	Grand prix ja kaks laureaadi tiitlit

	SPORT
	Reena Kollil õnnestus üks katse
	Reena Kollil õnnestus laupäeva hommikul Ahtme hallis üks katse − kõrguse 4.00 meetrit ületamine. MATTI KÄMÄRÄ

	Vane Vähk võitis sel talvel juba teise kulla
	Vane Vähk on tänavu peetud kolmest Eesti noorte meistrivõistluste distantsist võitnud kaks. matti kämärä


	MIKSER
	NARWA-JÕESUU HIRWED NARWAS
	KREENHOLMI OMANIK TOOB KOGU TOOTMISE ROOTSIST NARVA
	Mikrolaineahjus toidu soojendamine ei olegi nii kahjulik
	HARWARDI ARSTIDE SOOVITUSED
	Untitled

	"Laterna magica" ootab kinohuvilistelt uusi töid
	Eesti Energia: inimesed ei oska raha kokku hoida
	Üks kraad jahedam tuba annab märgatavat kokkuhoidu. PM ONLINE

	Lennuväsimust on võimalik vältida

	Section
	Adv. 1 Page 1
	Adv. 2 Page 5
	Adv. 3 Page 6
	Adv. 4 Page 6
	Adv. 0 Page 6
	Adv. 0 Page 6
	Adv. 5 Page 8


	Kuulutused
	Adv. 1 Page 1
	Adv. 2 Page 5
	Adv. 3 Page 6
	Adv. 4 Page 6
	Adv. 5 Page 8

	Pildid
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Edgar Savisaar nimetas end humoorikalt koosoleku moderaatoriks ja ta polnud kitsi kiitusega end ümbritsevate noorte riigikogulaste Olga Ivanova ja Martin Repinski aadressil, kes mõlemad korduvalt oma Kohtla-Järve päritolu rõhutasid. MATTI KÄMÄRÄ
	JEVGENI SOLOVJOV Savisaar pole meile midagi pakkunud.
	Untitled
	Untitled
	brand.estonia.eu
	Maa-alusest settebasseinist pumbatakse kaevandusvesi maa peale, täpsemalt Jõuga kraavi, juba puhtana. EVELIN KREKKER
	Untitled
	PEETER LILLEVÄLI
	Peep Peterson (vasakul) leidis, et ametiühingud peaksid koos tööandjatega otsima võimalusi, kuidas Ida-Viru inimestele töökohad säilitada. MATTI KÄMÄRÄ
	TIMO TATAR Praegu on vaja heas mõttes puusalt tulistatud lahendusi.
	Kohtla-Järve koolinoorte loomemaja tantsutrupp Zagadka ja "Dagestani tants" − neid näeb finaalis. GERLI RAADIK
	Reena Kollil õnnestus laupäeva hommikul Ahtme hallis üks katse − kõrguse 4.00 meetrit ületamine. MATTI KÄMÄRÄ
	Vane Vähk on tänavu peetud kolmest Eesti noorte meistrivõistluste distantsist võitnud kaks. matti kämärä
	Untitled
	Üks kraad jahedam tuba annab märgatavat kokkuhoidu. PM ONLINE

	Meelelahutus
	Misc. 1 Page 1
	Misc. 2 Page 3
	Misc. 3 Page 7


